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Het blijft spannend

14-10-2012
Fractie D66 H&S

Frank Duits, Gerard Jägers en Matthieu van Straaten
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 Democraten
Het blijft spannend

Het is stormachtig buiten gebleven; we zitten nog steeds in de Eurocrisis en de economische 
crisis.  Het  Rijk  moet  fors  bezuinigen  en  de  gemeenten  zijn  daarbij  uiteraard  ook  partner. 
Spannend  is  welk  effect  een  nieuw regeerakkoord  voor  de  gemeente  gaat  betekenen,  zowel 
financieel als wat betreft de taken.

Binnen  de  gemeente  wordt  de  komst  van  een  nieuwe  burgemeester  een  spannende 
aangelegenheid.  Ook zal  2013 een  jaar  zijn/worden  waar  de  gemeenteraadsverkiezingen  hun 
schaduw op vooruit zullen werpen. Ondertussen zullen we keuzes over de strategische toekomst 
van  de  gemeente  moeten  maken.  De  ingebruikname  van  het  station  in  Halfweg  wordt  een 
prachtige mijlpaal.

Zoals het er nu naar uitziet  is de financiële positie van de gemeente afdoende in de hand en 
kunnen nog voldoende maatregelen genomen worden om intensieve aandacht van de provincie 
op afstand te houden. Maar daar moeten we hard aan blijven werken. Het Rijk zal ons wel geen 
adempauze gunnen.

De  financiële  koers  is  helder  met  een  overzichtelijke  begroting,  die  netjes  is  opgesteld. 
Waardering speciaal voor de heldere nota’s, in het bijzonder die over het risicomanagement en 
het weerstandsvermogen. De grote financiële lijn zat wat verstopt achterin in deel 3. 

Strategie van de gemeente

Op verzoek van de gemeenteraad wordt gestudeerd op de strategische toekomst van de gemeente. 
D66 vraagt zich af of een nota alleen van de eigen ambtelijke organisatie voldoende is om dit 
zware onderwerp op te pakken.

Ondertussen  is  de  samenwerking  met  een  aantal  van  onze  goede  contacten  wat  onder  druk 
gekomen. Zo doet onze gemeente niet mee aan een gezamenlijke aanpak van de bereikbaarheid in 
Zuid Kennemerland. Dat is puur uit een korte termijn belangenafweging voor onze gemeente 
begrijpelijk,  maar het heeft  ook wel wat beschadigd bij  onze partners. Voor de lange termijn 
hadden  we  in  dit  verband  een  gezamenlijke  stip  op  de  horizon  voor  de  verkeerssituatie  in 
Halfweg kunnen zetten. Nu moeten we dat puntje alleen zetten en zal verder niemand het zien. 
Ook zal een eventuele uittreding van onze gemeente uit Stichting RIJK niet helemaal begrepen 
worden. Haarlemmerliede is zelfs een van de oprichters. Verder zal een eventueel niet aansluiten 
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 Democraten
bij  de  regionale  structuurvisie  ons  een  klein  buitenbeentje  maken  in  plaats  van  een  gewone 
natuurlijke partner. 

Het aantal mogelijke vormen van samenwerking neemt toe als we kijken naar de voorbeelden in 
Nederland. Omdat we onze keuzes nog moeten maken moeten we nog geen deuren sluiten en 
opties kwijt raken. Door de enorme mogelijkheden van informatica en communicatiemiddelen 
hoeven samenwerkingsverbanden zich niet te beperken tot aanpalende of alleen dichtbij gelegen 
gemeentes. Daarom bepleit D66 dat College, Raad en ambtelijk apparaat meer samen optrekken 
om het scala aan opties zo groot mogelijk te maken voordat keuzes gemaakt worden. 

De Raad behoort beter op de hoogte te worden gehouden van de ontwikkelingen in de regio. Het 
is goed dat er allerlei  goede afstemmingen in de regio plaatsvinden, maar uitnodigingen voor 
regionale voorlichtingen over die ontwikkelingen zijn niet de juiste manier om de raad op de 
hoogte te houden.

Werkvelden als ruimtelijke ordening, bouwzaken en personeelszaken lenen zich als eerste om 
verdere stappen te zetten op weg naar versterking door samenwerking. De kwetsbaarheid van 
deze functies is nu te groot. 

Diverse programma’s

Programma 0 Algemeen bestuur

Stichting  RIJK heeft  een  ander  goedkopere  locatie  gevonden  voor  de  centrale  functies.  Wij 
betwijfelen of de juiste kosten-baten-afwegingen gemaakt zijn op ons gemeentehuis. Per saldo 
zijn de inkomsten nu lager dan wanneer een lagere prijs bedongen was. Om nu al vanaf 2014 
inkomsten uit de vrijgekomen ruimte te begroten lijkt ons op huiden van beren verkopen die nog 
niet in het vizier zijn gekomen.

Bij de beantwoording van onze schriftelijke vragen over de inkoopfunctie is een aantal vragen 
onbeantwoord gebleven;

1. Welk deel van de inkoopopdrachten liep via RIJK en welk deel niet?;

2. Wat was aanvankelijk bij de start van RIJK het verwachte inkoopvolume en wat is het 
uiteindelijk geworden?;

3. Wat is het verschil in prijsonderhandelingen als de gemeente het zelf doet en als RIJK het 
doet?;
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4. Wat was de business case toen onze gemeente de samenwerking met de stichting RIJK 
begon?;

 Democraten
5. U werkt liever met bedrijven die de lokale situatie kennen. Welke bedrijven zijn dat? Hoe 

vindt prijsvorming in die gevallen plaats? Hoeveel uitvragen gaan er per klus uit?;

6. Is  een  second opinion bijvoorbeeld  bij  de VNG te  halen  om de beste  werkwijze  van 
inkopen vast te stellen?

Programma 1 Openbare orde en veiligheid

Wanneer  mogen we het  integrale  veiligheidsplan  verwachten voor de gehele  gemeente?  D66 
bepleit het houden van themabijeenkomsten voor bevolking op het gebied van (brand-)veiligheid 
met behulp van VRK. 

Programma 2 Verkeer, vervoer en veiligheid

Juist nu zijn er concrete ontwikkelingen over SpaarneBuiten op komst. Het heeft een behoorlijke 
tijd geduurd tussen de vaststelling van het bestemmingsplan in de raad en nu. In de volksmond 
komt dat door het oordeel van de Raad van State. Het is echter goed ons er bewust van te zijn dat 
de vertraging ontstaan is doordat het plan niet goed was.

Eenrichtingsverkeer op de Lage Dijk wordt onvermijdelijk genoemd. Is al voldoende onderzocht 
of  alternatieven  mogelijk  zijn  zoals  verminderen  van  verkeersbewegingen?  Ook  zijn  de 
omstandigheden sterk gewijzigd ten opzichte van de situatie ten tijde van de eerste vaststelling 
van  het  bestemmingsplan.  Dat  maakt  het  noodzakelijk  het  gehele  plan  nog  eens  vanuit  het 
huidige perspectief te bekijken. Daar hoort ook bij dat zorgvuldig de burgers betrokken worden 
bij dit ingrijpende plan. Hoe staat het College thans tegenover het in te stellen flitspalenplan op 
de Zijkanaal C-weg t.o.v. de ondernemers van Spaarndam?

Programma 3 Economische zaken

Bij de risco-inventarisatie is de risico-indeling van het Polanenpark behoorlijk verhoogd. Hoe zit 
dat  met  het  risico  voor  onze  gemeente.  Zijn  er  maatregelen  genomen  om  de  risico’s  te 
verkleinen? Leidt de crisis tot een andere, minder gestuurde inrichting, van het park? Wat is de 
stand  van  zaken  momenteel?  We  zouden  ons  kunnen  voorstellen  dat  clusters  van  bedrijven 
gebruik maken de kansen die een nieuw park bieden. Het gaat dan om bedrijven die synergie met 
elkaar hebben, het co-siting. Is er een regiefunctie bij de ontwikkeling van het Polanenpark en zo 
ja wie heeft die dan?
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Hoe wordt  de  wens  vooral  aandacht  te  hebben voor  de  werkgelegenheid  voor  alleenstaande 
ouders met jonge kinderen gestalte gegeven?

 Democraten
Programma 5 Cultuur en recreatie

In het raadsprogramma staat dat de gemeente haar positie in het bestuur van het recreatieschap 
dient  te  behouden.  Wat  zijn  momenteel  de  ontwikkelingen  ten  aanzien  van  deze 
gemeenschappelijke regeling met financiële zorgen?

Vorig jaar schreven we:

Het  vertrouwen  in  het  Recreatieschap  was  al  lang  gering.  Dat  is  de  afgelopen  tijd  niet  
veranderd. De financiële bijsturing is nog steeds te laat begonnen. Tot op heden is onduidelijk in  
hoeverre  de  Landal-plannen  het  schap  aan  de  benodigde  extra  inkomsten  helpen.  Over  
kostenverlagende maatregelen horen we nog steeds niets. Er zou goed gestudeerd moeten gaan  
worden hoe het recreatieschap beter beheerd en bestuurd zou kunnen worden. Misschien moet  
daartoe eerst het schap wel failliet gaan. De provincie zou deze discussie moeten trekken.

Er is  op  dit  vlak  nog niet  veel  beweging geweest  in  het  afgelopen  jaar.  D66 stelt  voor  dat 
onderzocht wordt waar de oorzaak van dit gebrek aan wendbaarheid vandaan komt. Zit het hem 
in het bestuur? Of in het management? Kunnen we als gemeenteraden daar nog wat aan doen? 

Volgens D66 zouden de gemeenteraden een grotere rol moeten krijgen in de kaderstelling van het 
recreatieschap. Daarmee moet voorkomen worden dat het schap moet worden teruggefloten in 
sommige  ongewenste  ontwikkelingen.  Een  eventueel  doorgaan  van  de  ontwikkeling  van een 
vakantiepark bij  fort  benoorden Spaarndam om ingewikkelde  besloten besluitvorming zal  het 
vertrouwen in het recreatieschap en vertrouwen in openbaar bestuur nog meer  uithollen.  Een 
volwaardiger informatie- en inspraakproces is ook voor het recreatieschap absoluut noodzakelijk.

Hoe gaat het eigenlijk met de sportraad? We horen er nooit iets over.

We  vinden  het  mooi  dat  Spaarndam  een  hockeyclub  krijgt  mede  dankzij  de  hulp  van  de 
gemeente. Wel blijven we bezorgd over het draagvlak van de club en het financiële effect voor de 
gemeente als dat draagvlak te klein is/wordt.

Programma 6 Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening
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De Wet  werken naar  vermogen  geeft  grote  onzekerheid.  Het  is  een  belangrijk,  spannend en 
moeilijk thema.

 Democraten
Het is een goede zaak dat er een welzijnscoach komt. Wie stuurt deze welzijnscoach aan? Wie 
beoordeelt haar? Aan wie rapporteert zij?

Programma 7 Volksgezondheid en milieu

Wordt  de milieuraad afdoende geraadpleegd? Wat  vindt  het  college  hiervan en wat  vindt  de 
Milieuraad?

Hoe gaat het met de JOP’s in onze gemeente. Zijn de kritische geluiden die we vernemen terecht? 
En zo ja, welke maatregelen komen daaruit voort? Hoe loopt het met de indertijd afgesproken 
dialoog en terugkoppeling met de betrokken jongeren?

Volgens het collegeprogramma is duurzaamheid een criterium bij het aanbestedingsbeleid. Wij 
zouden graag vernemen hoe dat in zijn werk gaat en tot welke resultaten dat heeft geleid.

Op 12 september jl. is de Energieafspraak Noord-Holland 2012-2016 getekend. Wat betekent dat 
concreet voor het gemeentelijke apparaat en wat voor de burgers.

Programma 8 Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting

Op bladzijde 5 van de begroting schrijft u: “Wij zijn – onder strikte voorwaarden – bereid om het 
planologisch mogelijk te maken dat een zuidelijk terrein voor een uitbreiding van het Groene 
Schip in aanmerking komt. Wij zouden graag uitleg hierover krijgen. 

Op pagina 6 van de begroting zegt u tweemaal toe snel met een aanpak te komen. Het gaat over  
het  Pontplein  en een projectaanpak voor  een locatie  in  Spaarndam en twee in  Halfweg.  Wij 
zouden graag een indicatie van het tijdschema ontvangen.

Op pagina 47 staat dat een half jaar na het aantreden van het College er voorstellen zouden zijn  
voor het gebied rond de kerk aan de Schaepmanstraat. Wat is nu de status van dit dossier?
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In  het  collegeprogramma  heeft  u  toegezegd  een  beleidsnotitie  te  schrijven  over  het  thema 
verrommeling. Wanneer mogen we die verwachten? Komt hij nog op tijd om de ontwikkeling op 
de Kerkweg te keren (de  giraffenfokkerij in de volksmond)? Nu er bij de school in Spaarndam 
gebouwd wordt, lijkt het nogal pompeus te worden. Verdichting en verstedelijking verhouden 

 Democraten
zich slecht tot de visie een groene buffer te willen blijven. Verdichting gaat in eerste instantie 
meestal  gepaard  met  opruimen  van oud spul,  maar  de  verdichtte  situatie  kan  best  weer  een 
gemakkelijke prooi worden van verrommeling.

De  partner  die  het  Sectorpark  gaat  aanpakken  wordt  niet  via  een  aanbestedingsprocedure 
geselecteerd. Hoe wel?

De landschapsheuvel gaat in deze begroting de helft opbrengen van de opbrengst in de vorige 
begroting.  Hoe  komt  zo’n  bedrag  tot  stand?  Zijn  er  argumenten  om de  huidige  schattingen 
betrouwbaarder te vinden dan die van vorig jaar? Waarom is dat dit jaar qua betrouwbaarheid 
anders dan vorig jaar?

Hoe staat het met de projectenlijst? Wanneer kunnen we een nieuwe versie doornemen?

Financiën

Ook dit jaar zitten er weer eenmalige grote baten in de begroting die niet via de balans mogen 
lopen. Ze zijn hard nodig om de begroting sluitend te maken. D66 is verheugd dat ze uiteindelijk 
gelijk hebben gekregen in ons bezwaar tegen deze aanpak door de uitspraken van de provincie.

We zijn benieuwd hoe het budgetbeheer nu loopt en wat de overgebleven knelpunten daarin zijn. 
Hoe is het effect van alle bezuinigingen op het werk van de ambtenaren?

Voor evenementen worden leges gerekend die minimaal de kosten dekken. Dit wekt de indruk 
dat een gemeente meer mag heffen dan de kosten. Is het college het met ons eens dat dat niet  
kan?

We zouden graag willen weten wat het verschil is tussen de huidige inzichten van de algemene 
uitkering en die waarmee in de begroting is gerekend (juni circulaire).

Wat leidt tot een trendbreuk in de dividenden van de B.N.G?
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Uit welke reclamezuil gaat de gemeente inkomen verkrijgen (p. 54)?

 Democraten
Zouden het Groene Schip en de landschapsheuvel niet bij de risico’s vermeld moeten worden?

Er wordt gesteld dat een aantal projecten zonder financiële bijdrage van de gemeente door kan 
gaan naar verwachting. Is het niet mogelijk de gedachtenlijn om te draaien? De projecten gaan 
door als de gemeente er niet aan hoeft bij te dragen.

Op pagina 86 missen we de WMO-raad.

Veel van de bezuinigingen zijn gerealiseerd op € 100.000 in 2011 en 2012 na. Is uit deze ervaring 
lering te trekken?

Het komende jaar

We zien dat de samenwerking in de Raad geleidelijk beter wordt. De financiële perikelen en het 
zoeken naar een nieuwe burgemeester hebben een goede invloed op de samenhang in de Raad.

Omdat we het gezamenlijk moeten doen is het van belang dat de Raad tijdig meegenomen wordt 
in alle voor hem van belangzijnde ontwikkelingen en dat de Raad niet bedoeld is als ja-zegger 
achteraf.

Al met al heeft D66 er vertrouwen in dat we in gezamenlijkheid, ambtenaren, college, waaronder 
een  nieuwe  burgemeester  en  11  gepassioneerde  raadsleden  een  voor  onze  inwoners  goede 
leefsituatie blijven realiseren. Bij passie hoort spanning. Omdat die er voldoende zal zijn, zijn de 
omstandigheden uitstekend om tot goede besluiten te blijven komen. 

D66 Haarlemmerliede en Spaarnwoude

Frank Duits

Gerard Jägers

Matthieu van Straaten
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GroenLinks Haarlemmerliede en Spaarnwoude  
Algemene Beschouwingen 2013.
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GroenLinks Haarlemmerliede en Spaarnwoude - Algemene Beschouwingen 2013.

Geacht gemeentebestuur,

Allereerst willen we het gemeentebestuur complimenteren met  het feit, dat U erin geslaagd bent 
wederom een sluitende begroting te presenteren. Voor de zelfstandigheid van de gemeente is dat 
van eminent belang.

Terugkijkend op het afgelopen jaar zijn we gelukkig met het feit, dat de discussies over de 
structuurvisie zijn afgerond en dat er een toekomstvisie is over de richting waarin onze gemeente 
zich op het gebied van ruimtelijke ordening kan ontwikkelen.

Zorgelijk vinden wij, dat onze gemeente diverse procedures op het gebied van ruimtelijke 
ordening bij de Raad van State heeft verloren. Kennelijk doe we een aantal zaken niet goed 
genoeg. De vraag rijst zo of  onze gemeente voldoende bestuurskracht in stelling kan brengen om 
te bewerkstelligen, dat gemeentelijk beleid daadwerkelijk doorgevoerd kan worden.

GroenLinks heeft zich het afgelopen jaar met name druk gemaakt over de ontwikkelingen rond 
de transities AWBZ (algemene wet bijzondere ziektekosten), de jeugdzorg en de 
arbeidsintegratie. 
Den Haag draagt de Zorg voor kwetsbaren over aan de gemeente. Het is zeer twijfelachtig of 
daarvoor voldoende geld wordt meegeleverd, daar met deze Transitie ook bezuinigdoelstellingen 
samenhangen. 
De gemeente moet daardoor de pijnlijke keuzes gaan maken, die Den Haag tot dusverre heeft 
laten liggen.

GroenLinks heeft - als enige fractie in onze gemeente - tegen de zogenaamde 
integratieverordening gestemd. Dat wij de enige waren, stelt ons teleur. 
Deze verordening geeft gemeentes de legitimatie haar handen af te trekken van die mensen die 
juist steun van de gemeenschap nodig hebben om een plaats op de arbeidsmarkt te vinden. 
Alleen voor mensen, die de gemeente wat kosten leek enige hulp gegarandeerd te zijn. 
Door het afschaffen van de huishoudtoets in de Algemene Bijstandswet en de val van het kabinet 
zijn deze kwalijke zaken voorshands niet doorgegaan.
Uitstel betekent overigens geen afstel. Zoals de zaken er nu voorstaan gaan de Transities later 
door.
Teleurstellend was, dat er van de andere fracties geen enkele steun was om de positie van de 
meest kwetsbaren in de samenleving te beschermen.

Het uitstel van de Transitie geeft B & W en de Raad alsnog een kans op om met elkaar 
inhoudelijk van gedachten te wisselen over de vraag wat onze gemeente zelf meent en gewenst 
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vindt voor onze burgers. Het gaat immers niet zozeer om een Transitie van zorg, maar om een 
transformatie.
Binnen onze gemeente is hierover nog nauwelijks een inhoudelijke discussie gevoerd.
De zaken zijn uitbesteed aan de Sociale Dienst te Heemstede ( IASZ) met als gevolg, dat H & S 
als kleinste partner alleen nog kan aansluiten bij wat daar bedacht wordt. Onze gemeente heeft er 
alle belang bij vooraf wensen kenbaar te maken. Al is het maar, omdat de omzet van onze 
gemeente door de Transitie flink gaat toenemen. Gezien de bezuinigdoelstelling is de kans op een 
tekort groot. 
In de begroting 2013 klinkt o.i. onvoldoende het besef door, dat het gemeentebestuur dit risico 
onderkent.

GroenLinks wil met name aandacht voor het handhaven van het PGB op gemeentelijk niveau. 

Het PGB – ooit een geesteskind van VVD-staatssecretaris Erica Terpstra – is door haar stichters 
te vondeling gelegd.  GroenLinks heeft zich liefdevol ontfermd over dit  VVD-kind. De VVD is 
o.i. alimentatieplichtig. 
Bij de Transitie staat de eigen regie en zelfwerkzaamheid centraal. Juist het PGB stelt mensen in 
staat zelf regie te voeren.

In 2011 is het gemeentehuis grondig verbouwd. Er is een nieuwe extra vleugel aangebouwd 
omdat ondermeer Stichting Rijk bij de gemeente kwam inwonen. Wij zijn dan ook verbijsterd te 
horen dat Stichting Rijk het gemeentehuis per  1-4-2013 verlaat: 
een nieuwbouw speciaal voor een huurder die kort na de oplevering vertrekt. De gemeente zit nu 
opgescheept met een schadepost voor gederfde huurinkomsten, zo blijkt uit de 
programmabegroting. Hoe heeft dit zo kort na ingebruikname van de nieuwbouw kunnen 
gebeuren? Waarom is er geen langduriger contract met de huurder gesloten? Wij zouden van B & 
W graag vernemen op basis van welke afspraken indertijd het besluit tot nieuwbouw is genomen 
en wie deze beslissing genomen heeft en dus verantwoordelijk is voor het ontstane tekort. 

Voorts zien we dat het hele welzijnswerk binnen onze gemeente door één persoon gaat worden 
verricht. Het is een keuze voor generalisatie i.p.v. specialisatie: Eén persoon voor de twee Wmo-
steunpunten , het ouderenwerk en de jeugdzorg.
Het betreft een pilote. We zijn heel benieuwd naar de uitkomsten van de beloofde evaluatie van 
deze pilote. 
Betekent dit overigens ook, dat het gemeentebestuur principieel heeft gekozen voor het scheiden 
van hulp van en de formele aanvraag voor de Wmo? Dus dat er sprake gaat zijn van de door de 
Wmo-raad geadviseerde “geknipte” aanmelding? 

Verder blijkt dat de nieuwbouw van de RK Kerk wel in het collegeprogramma voorkomt, maar 
niet in het beleid voor 2013 genoemd wordt. Een extern bureau heeft de gemeente daarover 
geadviseerd. Graag vernemen we van U wat de gemeente met dit advies gaat doen, zodat het RK 
kerkbestuur duidelijkheid krijgt over wat wel en niet kan. 

In de programmabegroting missen we een alinea over het functioneren van de Verwijsindex, 
waarvoor de gemeente sinds 2011 verantwoordelijk is. 
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Dit is een digitaal systeem aan de hand waarvan hulpverleners in de Jeugdzorg kunnen nagaan 
wie tegelijkertijd met de jeugdige bemoeienis heeft. 
We willen met name weten welke scholen in onze gemeente meedoen en of Kontext, Stichting 
Dock en Meerwaarde al meedoen  met de Verwijsindex. Indien zij niet meedoen is het van 
belang, dat het gemeentebestuur hen dwingt mee te doen. Hopelijk kan deze verplichting nog 
worden meegenomen in het contract m.b.t. voornoemde pilote. De Verwijsindex beoogt immers 
de samenwerking op het gebied van Jeugdzorg te verbeteren en dubbel werk te voorkomen.

Een andere belangrijke zaak die niet in de begroting 2013 staat is de te verwachten opbrengst uit 
precariorechten van Liander.
Liander heeft pro forma bezwaar gemaakt  tegen het verzoek om het aantal meters kabels op te 
geven
Liander heeft echter de opgave wel verstrekt.
De GBKZ (?) gaat Liander een aanslag sturen. Hoe hoog is deze aanslag?
Kan het college meer duidelijkheid verschaffen over deze gang van zaken?
De veronderstelling is dat Liander bezwaar gaat maken tegen de aanslag en vervolgens naar de 
rechtbank gaat.

Waarom is er in de meerjarenbegroting geen schatting van de precario-opbrengst meegenomen?   
Het blijft een vreemde zaak dat gemeente Velsen zich financieel gesteund ziet door de precario-
ontvangsten en gemeente H & S geen gelden verwacht te ontvangen.

In Programma 6 onder de kop WMO schrijft U dat er gedacht wordt over het invoeren van een
Vermogenstoets. Dit is inmiddels al door jurisprudentie van tafel gehaald, zo blijkt uit de brief 
van de Staatssecretaris, welke U en Raad hierover inmiddels heeft ontvangen.

Goed openbaar vervoer is een ander geliefd kind van GroenLinks. En op dat gebied is er goed 
nieuws. Nog dit jaar gaan er voor het eerst sinds lange tijd treinen stoppen in Halfweg. Zeer 
content zijn wij dat – in tegenstelling tot station Haarlem Spaarnwoude – de perrons van station 
Halfweg/Zwanenburg wel toegankelijk zullen zijn per lift. Zodoende kunnen mensen die slecht 
ter been zijn, 
maar ook ouders met kinderen in een kinderwagen, de perrons goed bereiken. Een mooie 
openbaar toegankelijke stap in de goede richting!

Met vriendelijke groeten,

Namens de fractie GroenLinks Haarlemmerliede en Spaarnwoude:

Maarten van der Laan.
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(De vragen aan het college zijn onderstreept)
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Inleiding

Voorafgaand aan de vergadering van de Commissie Raadsvoorbereiding, werd op dinsdag 
18 september 2012 de begroting 2013 besproken door de technische commissie. Deze 
commissie, bestaande uit vertegenwoordigers van alle politieke partijen die in de Raad 
vertegenwoordigd zijn, heeft zich gebogen over de specifieke “technische zaken“ 
opgenomen in de begroting. Tijdens de vergadering van de Commissie 
Raadsvoorbereiding, op 2 oktober 2012 werden door een aantal politieke partijen nog 
enkele vragen over de begroting 2013 gesteld, waarna de begroting werd doorverwezen 
naar de Raad.

Het CDA is van mening dat de door het college van Burgemeester en Wethouders 
opgestelde programma begroting een goed leesbaar en helder verhaal is. Uit de begroting 
blijkt dat wij als gemeente de komende jaren de broekriem stevig zullen moeten aanhalen 
en er duidelijke keuzes gemaakt zullen moeten worden. Uit de gepresenteerde begroting 
blijkt ook dat er in eerste instantie niet voor gekozen is om de rekening bij de burger neer te 
leggen. Er is duidelijk gezocht de noodzakelijke bezuinigingen te vinden door, naast zeer 
zorgvuldig eerst alle onder uitnutting uit de begrotingsposten te halen en een sterke 
begrotingsdiscipline na te streven, ook binnen de eigen organisatie nog te kijken naar 
mogelijke besparingen. 

De begroting 2013 is gebaseerd op de op dit moment bekende gegevens en zoals de 
verantwoordelijk portefeuillehouder tijdens de commissie vergadering al heeft toegelicht: 
er kunnen zich elk moment nieuwe ontwikkelingen voordoen. Het nieuw te vormen kabinet 
kan bijvoorbeeld besluiten dat er extra op de algemene uitkering zal worden bezuinigd, met 
als gevolg: nieuwe aanvullende bezuinigingen in de programmabegroting. 

De doorgevoerde bezuinigingen zijn in de begroting vooral te vinden aan de uitgave kant; 
er wordt diep gesneden in de eigen organisatie. Het CDA denkt dat er daarnaast ook 
nadrukkelijk gekeken moet worden naar mogelijke nieuwe bronnen van inkomsten of 
verbetering van het resultaat op bestaande bronnen van inkomen. Er is al een aanzet 
gegeven door het onder de loep nemen van de legeskosten. Zoals bij veel organisaties 
gebruikelijk is, zullen we er voor moeten zorgen dat de juiste kosten worden doorberekend. 
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Een ander punt is de verhoging van de onroerende zaak belasting. Gedurende een aantal 
jaren is deze slechts met één procent verhoogd. Niet al onze inwoners hebben hier echter 
van geprofiteerd. Volgens het CDA, zullen wij voor de begroting van het jaar 2014 en 
volgende jaren, de onroerende zaakbelasting weer gewoon trendmatig moeten gaan 
verhogen.

Wij gaan nu over tot de behandeling van de programma begroting.

Programma 0. Algemeen bestuur.

Ambtelijke organisatie

Het CDA heeft er in het verleden al meer op gewezen: er staan verschillende lege 
opslagplaatsen van landbouwbedrijven in onze gemeente. Omdat binnenkort plannen 
worden ontwikkeld voor het Sectorpark, ontstaat op termijn gebrek aan opslagruimte voor 
de machines van de buitendienst. Gaat het college tijdig onderzoeken of op een doelmatige 
wijze gebruik gemaakt kan worden van deze genoemde opslagplaatsen ?

Regionale samenwerking.

Binnen afzienbare tijd bereiken een aantal van onze ambtelijke medewerkers de 
pensioengerechtigde leeftijd. Volgens het CDA doet zich dan een mogelijkheid voor om 
door middel van samenwerking te komen tot bezuinigingen en tevens het behouden en 
mogelijk ook verbeteren van de kwaliteit van ons ambtelijk apparaat. Onze gedachten gaan 
uit naar bijvoorbeeld het in samenwerking met andere gemeenten oprichten van een 
gezamenlijk administratiekantoor, zonder aan de serviceverlening aan onze burgers in de 
loketten bij het gemeentehuis tekort te doen.  Ook op het gebied van ruimtelijke ordening 
en andere beleidsterreinen zoals bijvoorbeeld Personeel en Organisatie zou een dergelijke 
constructie overwogen kunnen worden. Gaarne het standpunt van het college hierover.

De ontwikkelingen rondom de Metropool Amsterdam gaan snel. Het CDA is van mening 
dat deze ontwikkelingen niet alleen de regio Zuid Kennemerland aangaan, maar eigenlijk 
de gehele regio “Groot Kennemerland”. Wij zijn dan ook van mening dat de samenwerking 
op dit gebied uitgebreid dient te worden. Juist als grote regio kunnen we in samenwerking 
met de trekker van de Metropool, Amsterdam, meer bereiken. Dus hechter samenwerken 
door daarbij ook de gemeente Velsen of de gehele IJmond te betrekken. Naast een 
evenwichtige ontwikkeling van de havens van Amsterdam hebben Velsen en de IJmond 
met onze gemeente gezamenlijke belangen bij een evenwichtige ontwikkeling van het 
Noordzeekanaalgebied en de activiteiten en ontwikkelingen binnen het recreatiegebied 
Spaarnwoude. Naast deze belangen kan intensere samenwerking volgens het CDA ook 
leiden tot verhoging van de kwaliteit van ambtelijke diensten en verlaging van de kosten 
van het ambtelijke apparaat, indien ook de ambtelijke samenwerking (let op: geen fusie !) 
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nader wordt onderzocht. Er zijn inmiddels diverse voorbeelden van ambtelijke 
samenwerkingsverbanden.

Een enkel voorbeeld hiervan met een vergelijkbare gemeente als Haarlemmerliede & 
Spaarnwoude, lijkt het gevolgde proces dat heeft geleid tot de huidige samenwerking tussen 
de gemeenten Beemster en Purmerend.

Uiteraard blijft het zaak te veel versnippering van diensten te voorkomen, om een goede 
bestuurbaarheid te kunnen waarborgen. 

Wat is het standpunt van het college ten aanzien van uitbreiding van de huidige 
samenwerkingsverbanden?  Indien het college zich in de mening van het CDA kan vinden, 
gaat zij dan ook initiatieven ontwikkelen om tot intensere samenwerking te komen, met 
behoud van onze bestuurlijke zelfstandigheid, en aan welk tijdstraject wordt daarbij dan 
gedacht ?

Programma 1. Openbare orde en veiligheid.

Op zichzelf genomen een goede zaak dat er samenwerking gezocht is met de gemeente 
Haarlemmermeer, inzake crisisbeheersing. In het Westelijk Havengebied  (volgens kenners 
de een van de grootste olieopslagconcentraties in Europa) kunnen zich echter ook 
calamiteiten voordoen, waarbij de veiligheid of gezondheid van onze inwoners in gevaar 
kan komen.  Is het college ook geïnformeerd over de door de gemeente Amsterdam te 
treffen voorzieningen en manier van informeren/communiceren naar de omgeving, bij zo’n 
ernstige calamiteit ?

Programma 2. Verkeer, vervoer en waterstaat.

Verkeersituatie Halfweg

Als alles gaat volgens de planning, zal het nieuwe station Halfweg-Zwanenburg medio 
december officieel zijn opgenomen in de programmering van de Nederlandse Spoorwegen. 
Voor dit station is een redelijke parkeerplaats aangelegd. In de begroting voor het jaar 2013 
is rekening gehouden met een zekere vorm van betaald parkeren. 
Kan het college ons nadere informatie geven over de hoogte en de vorm van dit betaald 
parkeren? Worden er dagkaarten verkocht of bestaat de mogelijkheid om, wellicht tegen 
gereduceerd tarief een maand en/of jaarkaart aanschaffen? Is hierbij ook gedacht aan een 
P+R-systeem zoals bijvoorbeeld op station Amsterdam-Sloterdijk?   

Welke maatregelen worden eventueel getroffen om de aanpalende buurten te vrijwaren 
voor een te grote parkeerdruk?

N200. Voor het CDA is het nog steeds een niet te accepteren situatie, waarin zoveel 
voertuigen dwars door de woonkern Halfweg gaan. Wat gaat het college doen om dit 
onderwerp nadrukkelijker op de agenda van het Provinciaal Bestuur te krijgen ?
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Openbaar vervoer, mobiliteit. 

Buslijn 14 naar Spaarndam is voor de ouderen in het dorp nog steeds een probleem. 
Dankzij  particulier initiatief, dat van harte werd ondersteund door het CDA (later ook in 
samenwerking met de reizigersadviesraad Rocov Noord-Holland),  wordt de route van deze 
lijndienst op 9 december a.s. aangepast. Het Delftplein, met o.a. het Kennemer Gasthuis, 
zal daarmee voor slecht ter been zijnde inwoners van Spaarndam weer op een normale 
wijze bereikt kunnen worden. Overigens zullen ook jongeren die middelbaar- of hoger 
onderwijs volgen in de IJmond gemeenten, met een bushalte/overstap op het Delftplein 
gebaat zijn. 

In het recente verleden heeft het CDA ook al ideeën geopperd tot het instellen van een 
busverbinding tussen de drie woonkernen in onze gemeente. Daarnaast zal na de opening 
van het NS-station Halfweg-Zwanenburg nader gekeken moeten worden naar de behoefte 
aan aanvullend openbaar (bus)vervoer voor de verdere ontsluiting van de groene buffer en 
het recreatiegebied Spaarnwoude. Ook in de discussienota, met de foute titel “ 
Spaarnwouden en Meerpolders” (ondertitel: Bufferzone in een metropolitaans landschap), 
wordt gesproken over de wens, buslijn 14 in de toekomst door te trekken tot NS-station 
Halfweg-Zwanenburg.

Mogelijk kunnen beide zaken gecombineerd worden tot een plan dat realisatie van beiden 
mogelijk maakt. Wij kunnen als gemeente mogelijk meer bereiken, door nader in contact te 
treden met Rocov-NH, de in april 2011 opgerichte reizigersadviesraad voor Noord Holland. 
Deze organisatie, die zwaarwegende adviezen aan Provincie en vervoersmaatschappij geeft, 
kan mogelijk ook ondersteuning bieden bij een onderzoek naar de wenselijkheid en de 
mogelijkheden, ook met bijvoorbeeld het opzetten van een buurtbusproject. 

Gaat het college concrete initiatieven in deze richting ondernemen ? 

Schiphol.

In 2010 heeft de dorpsraad van Spaarndam een werkgroep ingesteld die plannen heeft 
opgesteld om de leefbaarheid in het dorp te vergroten. Het rapport dat deze werkgroep heeft 
gepresenteerd heeft onder andere betrekking op de aanleg van een aantal 
parkeervoorzieningen aan de rand van het dorp en de aanleg en/of verbeteren van een aantal 
fiets en wandelpaden. Ook de aanpassing van het medisch centrum gevestigd in het 
dorpshuis is opgenomen in het rapport. Omdat de gelden van de 1e tranche van de 
Alderstafel voor een belangrijk deel naar het “Hart van Zwanenburg” gaan dreigt het dorp 
Spaarndam voor wat betreft de Schipholgelden buiten de boot te vallen. Volgens de ons ter 
beschikking staande informatie bestaat er een mogelijkheid om gelden ter beschikking te 
krijgen voor de 2e tranche. Welke concrete stappen neemt het college opdat de 2  e   tranche   
inderdaad gerealiseerd kan gaan worden?

20



Programma 3. Economische Zaken.

Rabo Bank Spaarndam

De Rabo Bank gaat haar kantoor in Spaarndam sluiten. Dit betekent dat het 
voorzieningenniveau in Spaarndam weer verder achteruit gaat. Met name (oudere ?)
inwoners die geen digitale mogelijkheid hebben om hun bankzaken te regelen, zijn hier de 
dupe van. Door de Rabo Bank elders in het land, worden zogenaamde reizende 
vertegenwoordigers ingezet.  Heeft het college hierover met de Rabo Bank al van 
gedachten gewisseld? 

Is het college het met het CDA eens dat in het dorpscentrum Spaarndam eventuele 
“bankierruimte” gecreëerd kan worden waardoor er in het dorp toch een mogelijkheid blijft 
bestaan bankzaken (op een andere dan digitale wijze) af te wikkelen?       

Heeft het college al informatie over de bestemming van het pand van de Rabo Bank ?

Polanenpark

Het CDA is verheugd dat er zich ten aanzien van dit bedrijvenpark positieve 
ontwikkelingen zijn te melden. Kan het college ons nader informeren wanneer een en ander 
daadwerkelijk gerealiseerd gaat worden?

Programma 4. Onderwijs

De doelgroep van het onderwijsachterstandsbeleid zijn de kinderen die het risico lopen om 
de aansluiting te missen in het basisonderwijs.  Is er via de bevoegde organisaties een 
inventarisatie gemaakt van het aantal kinderen in onze gemeente, waarvoor actie 
ondernomen dient te worden?

In de media is aandacht besteed aan de financiële situatie waarin veel scholen verkeren. Uit 
het jaarverslag van de Stichting Stopoz blijkt dat de openbare school in onze gemeente geen 
financiële problemen heeft. Hoe is de financiële situatie bij het bijzonder onderwijs in onze 
gemeente?

Programma 5. Cultuur en recreatie

Openbaar bibliotheekwerk.

Hoewel wij ons realiseren dat heel veel informatie tegenwoordig via de digitale snelweg 
kan worden verkregen, betreuren wij het toch dat er geen bibliotheek meer beschikbaar is in 
Haarlemmerliede. Ook de dienstverlening van de bibliotheek in Spaarndam is veranderd. 
Kan het college ons informeren over de wijze waarop het Dorpscentrum de derving van 
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inkomsten door het kleiner worden van de bibliotheek heeft opgevangen of gaat opvangen, 
om de functie van dorpscentrum te kunnen blijven vervullen ?

Op welke wijze wil het college een regulier contact met de stichting Dorpscentrum levend 
maken of houden, om initiatieven van de stichting eventueel ook te kunnen ondersteunen of 
faciliteren ?

Recreatieschap Spaarnwoude.

Het recreatieschap zal in de naaste toekomst steeds meer “de eigen broek” moeten 
ophouden. Een aantal diensten van het schap zijn geprivatiseerd, de ambtelijke organisatie 
is volgens de ons ter beschikking staande gegevens echter helaas niet kleiner geworden. 
Om hier een nader oordeel over te kunnen geven hebben wij concretere gegevens nodig. 
Kunnen wij inzage krijgen in het verloop van het aantal Fte’s van de ambtelijke organisatie 
van het Recreatieschap, over de laatste 15 tot 20 jaar ?

Kan het college ons nader informeren over de wijze waarop het recreatieschap de haar 
toevertrouwde taken in de naaste toekomst denkt te gaan uitvoeren, zonder dat er financiële 
claims gelegd worden bij de deelnemers ? (bijvoorbeeld door samenwerkingsverbanden 
met andere recreatieschappen te onderzoeken).

Programma 6. Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening.

Als gevolg van de voortdurende economische crisis en de crisis rondom banken en de 
euro, spreekt het college de verwachting uit dat er in het jaar 2013 door meer inwoners 
een beroep op de gemeente gedaan zal worden. 
Heeft het college overwogen te onderzoeken of uitkeringsgerechtigden ingeschakeld 
kunnen worden voor het verrichten van werkzaamheden welke ten dienste staan aan 
alle inwoners van de gemeente,  bijvoorbeeld in het openbaar groen of bij het schoon 
houden van andere openbare gebieden in de gemeente ? Dit als (kleine) tegenprestatie 
voor het ontvangen van een uitkering.

Indien deze mogelijkheid bestaat, bestaat er dan de mogelijkheid deze werkzaamheden 
te stimuleren door bijvoorbeeld het toekennen van de zogenaamde 
vrijwilligersvergoeding?

Door de toename van het aantal aanvragen voor onder andere bijstand, zal ook de 
mogelijkheid van het aantal fraudegevallen toenemen. 

Welke maatregelen gaan er genomen worden of zijn reeds genomen om het ten 
onrechte gebruik maken van de sociale voorzieningen beter te beperken? 

Heeft over dit onderwerp overleg plaats gevonden met bijvoorbeeld de overige 
deelnemers aan de IASZ en zo ja; wat is het resultaat van dit overleg?
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Programma 7. Volksgezondheid en milieu.

Huurwoningen.

Door de woningcoöperatie Ymere worden voor de berekening van de maximale huurprijs 
de zogenaamde omgevingspunten aan de woning toegekend. Het maximaal toe te rekenen 
punten voor de omgeving bedraagt 25. Door het toekennen van deze punten stijgt de 
huurwaarde van de woning. Met Ymere valt als individuele burger niet te overleggen over 
het aantal punten, zij stellen zich namelijk op het standpunt dat dit aantal punten is 
toegekend door de Huuradviescommissie. Met de Huuradviescommissie valt vervolgens 
niet te overleggen omdat die zich op het standpunt stelt dat wanneer de huur niet boven het 
normbedrag van het aantal punten uitkomt, er geen probleem is.

Het gaat echter niet om de hoogte van het normbedrag, maar over de manier van 
toekenning van de omgevingspunten. Hierbij zijn n.l. geen negatieve punten mogelijk (denk 
aan bijvoorbeeld geluidsoverlast door Spoorweg, Schiphol of A9 en N200).

Door de werkwijze van Ymere en de wijze van toekennen van omgevingspunten, neemt het 
aantal woningen in de sociale sector af en worden woningen uit deze sector, als ze 
vrijkomen, toegevoegd aan de vrije sector. In de jaren zestig en zeventig van de vorige 
eeuw heeft de gemeente Haarlemmerliede & Spaarnwoude zich ingespannen om betaalbare 
woningen te bouwen in de gemeente. Het beleid dat toen door de gemeente is ontwikkeld 
wordt door de werkwijze van Ymere volledig te niet gedaan. 

Het CDA verzoekt het college om in overleg te treden met Ymere en de 
Huuradviescommissie, en opheldering te vragen over de wijze van berekening van de 
omgevingspunten. 

Het CDA verzoekt het college tevens de raad over deze aangelegenheid te blijven 
informeren. Het CDA zal de discussie over de geactualiseerde nota wonen afwachten.

Energiebeleid.

Met de provincie is het “Energieafspraak 2012 – 2016 “ afgesloten. 
Op welke wijze gaat het college de inwoners blijvend informeren en stimuleren om 
energiebesparende maatregel te treffen? 

Heeft het college over dit onderwerp ook contact gehad met de woningbouwcoöperaties 
voor het treffen van energiebesparende maatregelen in huurwoningen?

Afval verwerking en –verwijdering.

De inzameling van het afval wordt verzorgd door de Meerlanden. 

Vindt er op regelmatige basis overleg plaats met deze organisatie, over het stabiliseren van 
de kosten van inzameling en verwerking of de mogelijkheid deze kosten te verminderen ? 
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Programma 8. Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting.

Landschapsheuvel SpaarneBuiten.

In eerste instantie werd de overname opbrengst van deze heuvel getaxeerd op € 600.000. 
Dit bedrag is nu inmiddels bijgesteld op € 300.000.  Al met al ziet het CDA de mogelijke 
financiële risico’s onvoldoende gedekt worden door het nu voorliggende verlaagde 
taxatiebedrag. Door toekomstige verscherping van milieuregels en een afnemende risico-
dekking, dreigt onze gemeente zelfs een bijna onaanvaardbaar risico te lopen.

Deelt het college deze mening en stoppen we als gemeente dan ook met de activiteiten 
rondom de overname van deze landschapsheuvel ?

Het Groene Schip.

De gemeente Amsterdam heeft bezwaar aangetekend tegen de aanleg van deze 
“landschapsheuvels”. 

Wat is de huidige stand van zaken ? 

Gaat de aanleg nu echt van start en is in de begroting rekening gehouden met inkomsten uit 
het Groene Schip?

Houtrakpolder.

Het CDA is nog steeds van mening dat deze laatste polder aan de zuidzijde van het Noord 
Zeekanaal als agrarisch gebied moet worden behouden. De polder verpaupert momenteel en 
van de indertijd toegezegde inzaaiing van het gebied met kleurrijke planten is (nog ?) geen 
sprake. Voetpaden zijn (afhankelijk van de weersomstandigheden) zonder laarzen vrijwel 
niet begaanbaar. Het beter begaanbaar maken van de huidige voetpaden, door bijvoorbeeld 
het toepassen van aangewalst gravel, zou al een stap in de goede richting zijn.

Agrarische activiteiten kunnen daarnaast voor veel mensen een vorm van passieve of 
actieve recreatie zijn. Is het college bereid te onderzoeken of (eventueel in samenwerking 
met het Recreatieschap Spaarnwoude) hier mogelijkheden liggen voor een   agrarische   
Zorgboerderij ? 

Invulling, door bijvoorbeeld een gedeelte van de polder op authentiek wijze met behulp van 
paarden te laten bewerken, waarbij mensen met een handicap een van de doelgroepen zou 
kunnen zijn. Deze doelgroep kan hierbij bijvoorbeeld ook therapeutisch actief worden 
betrokken bij het bewerken, zaaien, onderhouden, bemesten en oogsten.

24



Sugar City.

In de tot kantoorruimte omgebouwde suikersilo’s vallen steeds meer activiteiten op te 
merken. Kan het college ons informeren   wanneer   er ook daadwerkelijk activiteiten gaan   
plaats vinden rondom de vestiging van een Outlet Center en een Supermarkt op het overige 
terrein, en wanneer deze activiteiten gerealiseerd gaan worden?

Sectorpark.

Ten aanzien van de ontwikkelingen op het sectorpark vestigen wij graag de aandacht op de 
door de rekenkamercommissie uitgebrachte adviezen in het rapport “Onderhandelen met 
externe partijen”.  Op welke wijze denkt het college deze adviezen in de praktijk te 
brengen?

Penningsveer.

Er circuleerden een aantal plannen over de herontwikkeling van dit gebied. 
Wat is de huidige stand van zaken?

Programma 9. Algemene dekkingsmiddelen.

De begroting voor het jaar 2013 sluit met een batig saldo van € 93.000. Ook de meerjaren 
begroting tot en met 2016 is op dit moment sluitend. Op zich zelf genomen een zeer goed 
resultaat in deze financieel gezien, slechte tijden. 

Het CDA deelt de mening van de portefeuillehouder dat er zich dagelijks zaken kunnen 
voordoen die van invloed zijn op de financiële gang van zaken bij de gemeente. Zoals ook 
al in de begroting aangegeven, werkt een verdere kaasschaaf methode niet meer effectief en 
zullen pijnlijke keuzes gemaakt moeten worden, indien zich nieuwe financiële tegenvallers 
voordoen.

Graag vernemen wij van het college of zij een soort “rampenplan” heeft ontwikkeld om, 
wanneer zich grote tegenvallers voordoen, voorstellen paraat heeft het ontstane gat weer te 
kunnen dichten.

Het tweede deel van de begroting bevat de paragrafen. Het CDA wil hier nog enkele vragen 
over stellen.

Gemeentebelastingen Kennemerland Zuid (GBKZ)

Door het deelnemen aan deze “lichte gemeenschappelijke regeling” hebben we als 
gemeente ons risico aanzienlijk verlaagd. In de begroting voor het jaar 2013 is een bedrag 
opgenomen voor deelname aan deze regeling van € 140.000. Kan het college ons een 
indicatie geven voor hoeveel fulltime equivalenten dit bedrag staat?
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Onroerende zaak belasting

In de begroting is rekening gehouden met een stijgingsdruk van de belasting van 1%. 
Indien dit percentage vastgesteld was op 2%, wat zou dan de meeropbrengst bedragen?

Onderhoud kapitaalgoederen.

De huidige ambtswoning van de burgemeester staat in de verkoop. Van de opbrengst kan 
een andere gemeentelijke woning tot ambtswoning geschikt worden gemaakt of een andere 
woning worden aangekocht. Wanneer kan de raad voorstellen hierover tegemoet zien?

Tot slot.

Wij sluiten deze 1e termijn van de algemene beschouwingen af met de wens dat wij ons 
mogen en kunnen blijven inzetten voor alle inwoners van onze gemeente, in goede 
samenwerking met alle anderen die zich inzetten voor deze mooie, groene, landelijke, 
belangrijke gemeente. Wij hopen dat onze kleine strategische buffergemeente voor de 
toekomst behouden zal blijven en wij wensen alle betrokkenen de kracht en de wijsheid toe 
om hiertoe de juiste beslissingen te nemen.

De CDA fractie wenst het college dan ook veel wijsheid toe bij de beantwoording van de 
gestelde vragen. 

De CDA fractie,

Hélène van Lieshout,

Theo van Heese. 
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Algemene beschouwingen van de Programmabegroting 2013.
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Geacht College,

Hierbij de reactie van de VVD fractie in eerste instantie in het kader van de algemene 
beschouwingen, naar aanleiding van de Programmabegroting 2013.

Algemeen

De voorliggende Programmabegroting 2013 vinden wij evenals vorig jaar een goed en helder 
verhaal en het sluit in onze ogen nog steeds goed aan op het Raadsprogramma Gezond, Groen, 
Groeien en het Collegeprogramma. Zoals ook vorig jaar gememoreerd geven wij u in het kader 
van efficiency in overweging te bezien of de opzet wellicht nog eenvoudiger en korter kan en 
waar mogelijk te voorzien van een planning in kosten en tijd. Het herhalen van tekst uit het 
Raadsprogramma en Collegeprogramma per programmaonderdeel zou wat ons betreft per 
onderdeel vervangen mogen worden door eenvoudige verwijzingen.
 
Veel van de uitgangspunten van ons verkiezingsprogramma vinden wij terug in deze begroting. 
Ondanks de nu doorgevoerde bezuinigingen zien wij veel investeringen, een ambitieus 
uitvoeringsprogramma op diverse programma onderdelen met, onontkoombaar, beperkte lasten 
verzwaring voor onze inwoners. Wij constateren dat het steeds moeilijker wordt een sluitende 
begroting te realiseren zonder eenmalige meevallers. Dit zal voor de komende jaren de grote 
uitdaging zijn. Er blijft ook nog veel onzekerheid over wat een nieuw kabinet aan maatregelen zal 
doorvoeren en wat daarvan de gevolgen zullen zijn voor onze gemeente. In het kader van de 
zelfstandigheid van onze gemeente zal ’’samen’’ het woord voor de komende jaren worden op 
alle niveaus. Politiek, ambtelijk maar ook van bewoners zal gevraagd worden om samen te 
werken en er zal wellicht meer een beroep gedaan worden op vrijwilligers.

Ontwikkelingen op provinciaal en regionaal (MRA) niveau blijven een zaak van nauwlettend in 
de gaten houden en daar waar mogelijk onze invloed laten gelden; de laatste maanden zijn hier 
een voorbeeld van met meerdere initiatieven op regionaal niveau. Het college zal op alle niveaus 
alert moeten zijn en onderling samenwerken om mogelijke bedreigingen voor onze gemeente het 
hoofd te kunnen bieden. Wij spreken het vertrouwen in het college uit, zij hebben dat tot op 
heden adequaat gedaan; vanaf februari 2013 zal dat in een nieuwe samenstelling zijn. Wij wensen 
het nieuwe college veel wijsheid en bestuurskracht toe om de klus te klaren.

Meerjarenperspectief

Wij kunnen de voorgestelde bezuinigingen voor met name 2013 op de diverse programma 
onderdelen onderschrijven. Het is zaak om in 2013 nogmaals te bezien waar eventueel nog meer 
en/of anders bezuinigd kan worden met in het achterhoofd een betere structuur voor de komende 
jaren.
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De te nemen maatregelen zullen structureel en evenwichtig dienen te zijn, voor 2013 wordt de 
begroting sluitend gemaakt door eenmalige meevallers. Voor de jaren daarna is het het college 
gelukt om een sluitende begroting te realiseren. Wij moeten echter wel beseffen dat 
bovengenoemde maatregelen van een nieuw kabinet hier nog niet in verwerkt zijn. Het blijft zaak 
voor het nieuwe college in samenwerking met het ambtelijk apparaat en de Raad om blijvend aan 
een sluitende begroting te werken. Het is zaak om alle projecten, zoals Spaarne Buiten, 
Polanenpark en Sugar city scherp te monitoren en adequaat te sturen om financiële tegenvallers te 
voorkomen.

Nieuw Beleid

Gezien de huidige ontwikkelingen komt nieuw beleid zeker aan de orde op allerlei onderdelen, 
denk dan b.v. aan alle veranderingen betreffende de wet WMO. Door inventief om te gaan met 
nieuw beleid liggen hier ook kansen op bezuinigingen. Dat proces zal blijvend van ons allemaal, 
college en raad, de nodige inspanning en creativiteit vragen. 

Het zijn niet alleen maar bedreigingen die op ons afkomen, wij kunnen en moeten dit ook zien als 
uitdagingen. Wij roepen dan ook alle raadsleden en collegeleden op om dit de komende jaren op 
te pakken en uit te dragen. Het worden jaren waarin saamhorigheid en bereidwilligheid tot 
samenwerken essentieel zullen zijn voor het op krachtige wijze in stand houden van onze 
zelfstandige gemeente.

Overzicht en inzicht in processen en financiën zullen een eerste vereiste zijn om zoveel mogelijk 
te bereiken met een zo efficiënt mogelijke inzet van financiële middelen.

Programma 0     Algemeen bestuur  

Samenwerking met andere gemeenten is een goede zaak, maar de financiële consequenties zullen 
strak in beeld gebracht moeten worden en zullen, meer dan nu het geval is, leidend moeten zijn in 
het effectueren hiervan. Het komende jaar zal zeker gebruikt moeten worden om bestaande 
samenwerkingsverbanden tegen het licht te houden en nieuwe mogelijkheden te onderzoeken. 
Onze fractie heeft samen met het CDA daartoe een motie ingediend, waarvan wij op korte 
termijn een reactie van het college tegemoet zien.

Wij zijn content met het tot stand komen van de structuurvisie ’’samen naar ‘35’’. Wij hebben 
begrepen dat de totstandkoming ruim binnen het budget is gebleven, wij zouden hier graag een 
bevestiging van ontvangen.
De volgende stap is het vernieuwen van de bestemmingsplannen, wij verzoeken het college ook 
hier scherp toe te zien dat niet meer financiële middelen worden gevraagd voor het tot stand 
brengen dan strikt noodzakelijk, wij zullen ook als Raad hier zeer kritisch over blijven.

Wij verzoeken het College zo snel als mogelijk een vervangende huurder te vinden om het 
omstreden vertrek van de stichting RIJK zodoende financieel op te vangen. Het pro forma 
opzeggen van de deelname aan de stichting RIJK vinden wij een goede zaak. Nu kunnen wij in 
een open discussie in de Raad de voor- en nadelen nog eens goed tegen het licht houden. Wij zijn 
de mening toegedaan dat dat met alle samenwerkingsverbanden zou moeten gebeuren om 
zodoende wellicht nog meer bezuinigingen te realiseren. 
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Het verder professionaliseren van ons ambtelijk apparaat is ook een opgave om de toekomstige 
problemen het hoofd te kunnen bieden en een bestuurskrachtige gemeente te blijven.
Voor zover mogelijk zullen ook hier kosten moeten worden beperkt. Een ander bijzonder 
aandachtspunt is de leeftijdsopbouw, een leeftijdsopbouw gericht op de toekomst is een uitdaging 
voor het college. In het financieel overzicht en de financiële consequenties valt te lezen dat de 
bezuinigingen op het personeel significant zijn, de juiste invulling van het ambtelijk apparaat 
blijft een bijzonder zware uitdaging. De strategische nota personeel en organisatie dient in 2013 
te zijn ingevoerd, kunt u ons vertellen wat de status hiervan is?

Het  verder kostendekkend maken van de legestarieven vinden wij een goede zaak en moet 
doorgezet worden daar waar dit nog niet het geval is. Hiermee kunnen wij de inkomsten kant 
verhogen en hoeft er minder bezuinigd te worden.

Programma 1     Openbare orde en veiligheid  

Wij wachten met spanning op de start van de bouw van de nieuwe brandweerkazerne in Halfweg 
en wachten met spanning op de financiële verantwoording gezien de strikte kaders die hiervoor 
gesteld zijn. Kan het college aangeven hoe de dienstverlening van de brandweer wordt 
gewaarborgd tijdens de nieuwbouw?
Voor wat betreft de VRK zien wij een voortschrijdend proces dat naar onze mening de goede 
kant opgaat als het gaat om een goede organisatie met duidelijke processen. Financieel zullen wij 
de vinger aan de pols moeten houden en zullen wij het college ook om regelmatige 
terugkoppeling blijven vragen.
De oprichting van de nationale politie lijkt voor onze gemeente goed te vallen en wij blijken zelfs 
iets meer capaciteit te krijgen. Het optrekken van de leges voor evenementen lijkt ons een goede 
zaak. Het kan niet zo zijn dat de evenementen onze gemeente geld kosten, ook hier de 
opbrengsten verhogen betekent ergens anders minder bezuinigen.
Het invullen van de BOA zoals nu voorgesteld vinden wij een goede zaak.

Programma 2     Verkeer Vervoer en Waterstaat  

De continuïteit van het onderhoud van de wegen, die nu voortvarend ter hand is genomen, zien 
wij graag gewaarborgd, aangezien er op diverse plekken binnen de gemeente nog voldoende 
achterstand valt weg te werken. Dit heeft voor ons een hoge prioriteit. Wij zijn blij dat het 
wegenbeheersplan eind 2012 aan de Raad wordt aangeboden.
Dit plan zal inzicht geven hoe het met onze wegen gesteld is en volgens welke prioriteit wij 
daarmee aan het werk kunnen.

De gehele verkeersafwikkeling, sluipverkeer, de ontsluiting van Spaarne Buiten en het station is 
voor ons nog steeds een zorg, wij zien graag dat het College hier met alle betrokkenen helder en 
duidelijk over blijft communiceren om uiteindelijk tot adequate oplossingen te komen. 

Met name nu nog steeds blijkt dat er voor de N200 op geen enkele wijze iets te verwachten valt, 
verzoeken wij het college hier op alle mogelijke niveaus toch aandacht voor te vragen om tot een 
structurele oplossing te komen. Ziet het College hiertoe mogelijkheden en zo ja kunnen zij die 
dan toelichten??
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Wij willen uitspreken begrip te hebben voor de vertraging in uitvoering van diverse projecten 
gezien de personele omstandigheden op de afdeling Ruimte. Wij verzoeken het college om daar 
waar nodig actie te ondernemen om dit op te lossen, wij zouden graag vernemen hoe men denkt 
dit aan te gaan pakken.

Kan het college aangeven hoe het staat met de overdracht van het pontplein aan onze gemeente?

Programma 3     Economische zaken  

Gezien de huidige economische crisis is het moeilijk initiatieven te ontwikkelen om ondernemers 
te enthousiasmeren om grote investeringen te doen en ontwikkelingen te starten of verder uit te 
bouwen. Nu de structuurvisie gereed is en duidelijk is waar bedrijven de kans krijgen dit wel te 
doen zal het college alles in het werk moeten stellen hen daarbij zoveel mogelijk te ondersteunen. 
2013 zal het jaar van de waarheid worden voor het Polanenpark, het winkelcentrum Spaarndam 
en de Nijestraat. Wij verwachten van het college een uiterste inspanning om de juiste kaders te 
scheppen waarbinnen deze initiatieven tot ontplooiing kunnen komen.
Bij het vernieuwen van de bestemmingsplannen zal erop moeten worden toegezien dat het belang 
van ondernemers en bedrijvigheid binnen onze gemeente op juiste waarde wordt geschat en de 
nodige ruimte binnen die plannen krijgt.

Programma 4     Onderwijs  

Ook bij onderwijs is volop aandacht voor samenwerking om zo te komen tot efficiency en 
kwaliteitsverbetering. Echter ook hier dient volop aandacht te blijven voor de financiële gevolgen 
van samenwerkingsverbanden om de positie van onze gemeente niet te verzwakken. Gaarne een 
reactie van het college hoe men de ontwikkelingen binnen Stopoz ziet.
Cultuureducatie gaat tegenwoordig via Hart in Haarlem in plaats van rechtstreeks naar de 
scholen, is hierdoor geld bespaard en zijn de scholen hier ook beter van geworden?

Programma 5     Cultuur en Recreatie  

Wij zijn verheugd dat binnen het tot stand komen van de structuurvisie, het door de VVD 
voorgestelde Groenstructuurplan een plek heeft gekregen en zodra het gereed is ons handvatten 
zal geven voor structureel, kwalitatief en efficiënt groen. Door externe omstandigheden kon dit 
nog niet afgerond worden. Naar wij begrepen hebben zal dit spoedig een vervolg krijgen. Wij 
zien het resultaat dan ook met belangstelling tegemoet. Kan het college al aangeven op welke 
termijn wij dit tegemoet kunnen zien.
In 2012 is de bijdrage aan de exploitatie van het dorpscentrum Spaarndam vastgesteld. Wat is de 
stand van zaken rond de realisatie van het opgestelde rapport en heeft er dit jaar al een evaluatie 
met het bestuur daarover plaats gehad?
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Programma 6     Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening  

Het veranderende overheidsbeleid binnen dit taakveld zal vergaande gevolgen hebben voor de 
gemeentelijke overheden, ook voor onze gemeente. Wij verzoeken het college om een format te 
maken waarbinnen de veranderingen en financiële consequenties voor de raad inzichtelijk 
worden gemaakt en samen met de raad naar oplossingen te zoeken. Dit gezien het feit dat het zeer 
waarschijnlijk om grote financiële consequenties gaat.
Voorgaande alinea van vorig jaar lijkt ons nog steeds zeer van belang gezien de ontwikkelingen 
van het afgelopen jaar en de onzekerheid van de te verwachten maatregelen door de 
Rijksoverheid.
Wij verzoeken het college het gehele sociale domein de komende periode zeer nauwlettend te 
monitoren gezien de impact hiervan op onze begroting. Graag vernemen wij van het college hoe 
men denkt dit aan te pakken en heeft men al inzicht wat er mogelijk op ons afkomt.

Programma 7     Volksgezondheid en milieu  

Gezien de ontwikkelingen over de afgelopen twee jaar voor wat betreft de ontwikkelingen van de 
kosten van afvalverwijdering en –verwerking vragen wij het college hoe men denkt verdere 
stijging van de kosten te kunnen voorkomen. 

Programma 8     Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting  

Wij stellen het College voor om binnen de projecten die nu in ontwikkeling zijn, maar door de 
economische situatie wellicht niet uit de verf komen, te kijken naar mogelijke andere invullingen.
Dit zou ertoe kunnen leiden dat wij wellicht niet geheel aan onze wensen van woningbouw 
kunnen voldoen, maar dit zou wel kunnen zorgen voor voortgang en zou goed zijn om 
verpaupering tegen te gaan.
Dit geldt b.v. voor het Sectorpark, Hoek Oranje Nassaustraat, Poldermanterrein, de Dr. Nijestraat 
en winkelcentrum Spaarndam. Wij verzoeken het college hier de druk om tot realisering te 
komen op te voeren.

Wij verzoeken het College om voorlopig geen nieuwe projecten te initiëren, maar de lopende 
projecten (2012-2014) onder controle te krijgen en te houden zodat de financiële consequenties 
compleet en helder zijn en niet zullen leiden tot financiële tegenvallers.
De komende jaren is er een piek van diverse ontwikkelingen en projecten, is het College van 
mening dat de daarbij behorende werkzaamheden door de ambtelijke organisatie kunnen worden 
verwezenlijkt?
Bovenstaande is uit ons stuk van vorig jaar, maar nog zo actueel dat wij het college nog steeds 
dezelfde opdracht mee kunnen geven en dezelfde vraag kunnen stellen.

De ingeslagen weg van de projectenlijst is goed, maar dient verder uitgewerkt en compleet 
gemaakt te worden.

Is er al meer duidelijkheid over de landschapsheuvel en wat gaat er nu verder gebeuren?

Wij zijn verheugd over de voortgang van het project station Halfweg/Zwanenburg en alle daarbij
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behorende werkzaamheden zoals de brug over de Ringvaart. Zoals het er nu naar uitziet zal het 
project eind 2012 afgerond kunnen worden, iets om trots op te zijn en een stap in de goede 
richting voor verdere ontwikkeling van onze gemeente op het gebied van bedrijvigheid en 
recreatie. 

Tot slot programma 9  Algemene dekkingsmiddelen  

De Algemene Uitkering zal afnemen de komende jaren en zullen inkomsten uit de geplande 
projecten ontoereikend zijn om alle kosten te dekken.
Een balans tussen investeren, kosten besparen en het ontvangen van heffingen is noodzakelijk. 
Een gezonde financiële huishouding is essentieel om als zelfstandige gemeente te kunnen blijven 
bestaan.
De eventuele verkoop van grond en bezittingen moet als uitzondering worden gezien en is slechts 
gerechtvaardigd indien er minimaal de boekwaarde voor ontvangen kan worden, afwijken 
hiervan kan alleen door de Raad geaccordeerd worden.
Bovenstaande uit ons stuk van vorig jaar is ook hier nog steeds aan de orde en wellicht zelfs meer 
dan dat door de toenemende financiële druk. 
Wij zijn tevreden over de behaalde bezuinigingen tot nu toe, dit zorgt ervoor dat wij de komende 
jaren in ieder geval een sluitende begroting kunnen presenteren en wij zodoende het regressief 
toezicht door de Provincie veilig kunnen stellen.
Ondanks het zware weer zijn wij verheugd over het gematigd belastingbeleid, wij zullen er alles 
aan doen om dit zo te houden.

Wij danken het college en het ambtelijk apparaat voor hun inspanning het afgelopen jaar en 
wensen hen veel wijsheid en doorzettingsvermogen in de jaren die voor ons liggen.

De VVD fractie

Nel Breed
Bob Graal
Sander Bank
Henk Werner

Een avond waarop iedereen het eens is,
is een verloren avond

(Albert Einstein)
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PvdA algemene beschouwingen concept begroting 2013 
Haarlemmerliede & Spaarnwoude
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Algemene Beschouwingen PvdA concept-begroting 2013

In de concept begroting 2013 offreren Burgemeesters en Wethouders het uitvoeren van de
taak ‘bestuur en beheer van onze gemeente’ voor een bedrag van EUR 9.592.000,-.
Het bedrag van EUR 9.592.000,00 is beduidend minder dan hetgeen in bijvoorbeeld 2011 en
2012 is gehanteerd. Uitgangspunt voor de waardering die de PvdA voor deze begroting heeft,
is de mate waarin deze ombuiging invloed heeft op onze burgers. Kunnen onze burgers in
voldoende mate kunnen blijven participeren in onze samenleving?
Werkeloosheid en economische onzekerheden, daar leven wij momenteel mee. Veel mensen
die hun baan verliezen en landen die bezig zijn failliet te gaan. De politiek is het instrument
om de noodzakelijke maatregelen te nemen, overigens zijn dat niet altijd de leukste
maatregelen. Ook onze gemeente ontkomt hier niet aan.
Per programmapunt geven wij ons commentaar op de voorgestelde beleidsontwikkelingen
2013.

Programma 0 – Algemeen Bestuur

Haarlemmerliede en Spaarnwoude is ambtelijk een kwetsbare gemeente, we doen daar al iets
mee, we zijn onderdeel van verschillende samenwerkingsverbanden. Wij denken dat er
wellicht nog meer zou kunnen worden samengewerkt met de omliggende gemeenten. Wij
zouden graag zien dat het komende jaar wordt geïnventariseerd op welke onderwerpen we
nog efficiënter samen kunnen werken.
We vinden dat de bijdrage van de Stichting RIJK in het aankoopbeleid van onze gemeente met
gepaste oppassendheid moet worden beoordeeld, maar wij merken op dat in het verleden
onze gemeente een niet heel sterk inkoopbeleid heeft gehad en daar willen we niet naar
terug.
Wij zouden graag een punt in overweging willen geven. Dat betreft het functioneren van onze
gemeenteraad. Wij vroegen ons af of in voldoende mate sprake is van een samenhangende,
krachtige raad waar ook de oppositie in voldoende mate wordt gehoord en gerespecteerd.
Uiteraard zijn de verkiezingen de toetssteen van elke raad, toch zouden wij het presidium
willen voorleggen om een programma voor versterking van de verhoudingen in de raad op te
stellen.

Programma 1- Openbare Orde en Veiligheid

Het rapport van de politie zag er goed uit. Toch hebben wij het gevoel dat er te weinig blauw
is op straat en dat de post in Halfweg bemenst moet gaan worden voor de vragen van
inwoners aan de politie of kleine vergrijpen aan te geven. De vraag is: wanneer komt er weer
een bemenste politiepost in Halfweg?
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Programma 2- Verkeer, Vervoer en waterstaat

De N200 blijft met zijn 35.000 verkeersbewegingen per dag een zeer drukke weg, wanneer de
westrandweg klaar is zal deze aanzienlijk worden verminderd. De vraag blijft toch wel hoe
gaat de gemeente er voor zorgen dat deze weg een rustige Provinciale weg gaat worden

temeer er in Sugar City een groot winkelcentrum wordt geopend. Graag vernemen wij het
komende jaar antwoord op deze vraag.

We kunnen instemmen met het achterwege laten van een storting in het wegenfonds. Ten
aanzien van herstratings en herinrichtingswerkzaamheden willen wij u overwegen een
nadere discussie over de te bereiken kwaliteitsuitstraling te initiëren. Dit opdat woonwijken
ook in de toekomst concurrerende en aantrekkelijke woonlocaties worden.

Openbaar vervoer
Een zorg was buslijn 14 die in Spaarndam rijdt en die de verbinding maakt met Haarlem en
voornamelijk heel erg belangrijk is voor het bezoeken van het ziekenhuis. Het is een
aanwinst dat Connexxion de buslijn lijkt te gaan verleggen. Proficiat voor de burgers die zich
daar voor hebben ingezet.

Het busvervoer naar Hoofddop in de avonduren en het weekend is nog niet goed geregeld.
Bus 179 rijd dan alleen nog maar tot Zwanenburg. Weet het college wel dat de huisartsenpost
helemaal in het Spaarne ziekenhuis is? Waarom geen post in het Kennemer Gasthuis? Daar
komt tot laat in de avond en in het weekend bus 80. Dit is een vraag die al jaren speelt, de
meeste inwoners vinden Hoofddorp te ver. Vooral als men ziek is. Niet iedereen heeft nl de
beschikking over een auto. Kan het college hier een antwoord op geven? Is het een idee dit via
de provincie aan te kaarten?

Programma 3- Economische zaken

Geen opmerkingen.

Programma 4 Onderwijs

Wij ondersteunen de opvatting dat de trend van het dalende aantal basisschoolleerlingen tot
een heroriëntatie moet leiden ten aanzien van het in stand houden van diverse gezindten. Zou
een overstap naar volledig openbaar onderwijs misschien in de rede liggen? Wij zouden
graag zien dat de mogelijkheden hiernaar worden onderzocht. Is misschien een brede school
een optie? Graag in 2013 nader onderzoeken.

Programma 5 Cultuur en recreatie

Wij zijn tevreden met het feit dat er ondanks de bezuinigingen toch diverse cultuurprojecten
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kunnen worden gesteund. Zorgen maken wij ons over de wijze waarop het Van Hoogdalem
Cultuurfonds wordt ingezet.

We willen graag dat de inzet in 2013 nadrukkelijker de kunsten en cultuuruitingen betreft.

Openbaar groen

We zouden graag zien dat binnen het beheer van het openbaar groen in het voorjaar meer
wordt ingezet op bolbloemen en kleur. Wij menen dat onze gemeente op dit punt in
soberheid sterk afsteekt bij omringende gemeenten. Vooral Halfweg heeft een armoedige
aanblik. De graffiti aan de spoorweg ziet er niet uit. Een paar plantjes zouden daadwerkelijk
een mooie entree maken. Hoeft volgens ons niet veel te kosten en het zal een prettige aanblik
worden. Graag uw toezegging!

Recreatieschap
Wij willen benadrukken dat het beleid van het recreatieschap ten aanzien van vervreemding
van percelen en objecten niet door ons wordt gewaardeerd.

Dorpscentra
Wij zouden graag zien dat onze gemeente een positieve grondhouding ten aanzien van de
dorpscentra inneemt.

Kinderbadje Margrietschool
Vele kinderen maakten gebruik van dit badje in de zomer, er is geen zwembad meer in de
buurt en voor de allerkleinst was dit was dit heerlijk spetteren. Jammer, nu is het een
bloembak. Volgens ons was dit badje een geschenk ( schiphol???). Is er echt geen potje meer
om voor de allerkleinste iets leuks te hebben in het dorp? Graag zouden we onderzocht zien
of er mogelijkheden zijn het opnieuw te openen.

Programma 6- Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening
Wij waarderen zeer dat op dit programma niet wordt gekort ook al stijgen de lasten (ten
opzichte van voorgaande jaren) zonder dat de baten stijgen.

WMO
Er dient een goed evenwicht te zijn tussen de eigen verantwoordelijkheid van de burger en
zijn of haar omgeving en de verantwoordelijkheid van de overheid. Een nadere heroriëntatie
lijkt ons zinvol. De compensatieplicht jegens haar burgers dient echter door de gemeente te
worden nagekomen.

Vergrijzing en werkgelegenheid
Volgens de programmabegroting van het college is er een actief beleid en zou er bijzondere
aandacht zijn voor jongeren en alleenstaande ouders. Waar zijn al die andere groepen
gebleven? Bijvoorbeeld de 55 plussers. Waarom wordt er gezegd dat ook wij in onze
gemeente vergrijzen, volgens de nieuwe ontwikkelingen mag/moet iedereen straks tot
minstens 67 jaar doorwerken. Hoezo vergrijzing? Wat gaat u college hier nu concreet aan
doen?
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Programma 7- Volksgezondheid en milieu

Milieubeleid
De grote betrokkenheid van uw college met de groene buffer en de natuur in onze gemeente
(die nadrukkelijk wordt uitgedragen) komt niet voldoende uit de verf in deze begroting. Hoe
gaat het met de weidevogels in ons gebied? Graag zouden we zien dat u in 2013 op dit punt
het beleid bijstelt. In uw nieuwe milieuprogramma willen wij dat u hieraan adequaat
aandacht besteedt.

Verder zouden we ook willen dat CO2 beleid wordt uitgedragen. Kunnen we als gemeente in
2013 meedoen aan het Earth Hour op 23 maart? Ook zouden we graag een herijking van het
verlichtingsniveau willen. Zou bij Rijkswaterstaat kunnen worden gepleit voor duisternis op
de A9?

Programma 8- Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting

Sectorpark/Nijestraat
Waarschuwing! We zouden we graag zien dat ontwikkelingen zoals het sectorpark te Halfweg
en Nijestraat te Spaarndam adequaat worden opgepakt met inachtneming van de
bevindingen van het rekenkameronderzoek "onderhandelen met externe partijen". Verbindt
u niet in een vroeg stadium aan de gladde onderhandelaars van ontwikkelaars! Wij zijn niet
voor een vroegtijdige intentieovereenkomst met maar één ontwikkelaar (sectorpark en
Nijestraat). Juist op dit punt maakte onze gemeente eerder naar onze mening hele erge
fouten!

Wij zijn erg voor de werking van de markt. Wat u in uw beleidsplannen "aanbesteding"
noemt is niet de enige vorm van marktwerking. Er zijn andere opties (prijsvragen etc.). We
vinden het fout dat de gehele marktwerking overboord wordt gezet. Het is niet goed dat er
slechts één partij een aanbieding kan maken. Dat is niet passend voor een VVD/CDA/PvdA
coalitie waarbij het liberale deel een flinke stempel heeft. Zorgt u dat er voldoende
huurwoningen in de plannen worden gerealiseerd?

Overleg in een vroeg stadium in beslotenheid met de raad! Ook over de
onderhandelingsuitgangspunten!

De PvdA beschouwt een exploitatie-overeenkomst als een zodanig relevant document dat
volledige transparantie naar de burgers en volledige bespreking in de raad nodig is.

Station Halfweg
Dit heeft lang geduurd maar eindelijk in december 2012 gaan de treinen rijden, dit is niet
zonder problemen gegaan. Er is ziek en zeer geweest maar toch is het werk doorgegaan. Onze
complimenten daarvoor.

Spaarnebuiten
Stel alstublieft alle informatie vroegtijdig per website vrij ter beschikking. Kom niet te snel
met half uitgewerkte plannen. In 2013 moet er een adequaat bestemmingsplan zijn, dat
bestand is tegen kritiek van de bewoners én bestand is tegen Raad van State.
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Programma 9- Algemene dekkingsmiddelen & paragrafen
We zouden graag zien (parallel aan de wmo) dat de mogelijkheid gratis te huwen eveneens
alleen na een adequate vermogenstoets kan plaats vinden.

Tot slot
We vinden dat de concept begroting voldoende aanknopingspunten biedt. Maar we zouden
op de aangehaalde punten graag een nadere inspanning willen vragen.

Halfweg, 11 oktober 2012, Marlies Van Est-Heynis.
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INLEIDING
Voor de derde keer in deze collegeperiode hebben wij de algemene beschouwingen van de 
fracties schriftelijk ontvangen. Deze reacties vormen samen met de onderstaande 
beantwoording in eerste termijn van de behandeling van de gemeentelijke Programmabegroting 
2013.
Op 13 november aanstaande vanaf 19.30 uur hebben de fracties de gelegenheid om mondeling 
te reageren op ons antwoord. Als laatste zullen wij dan als college reageren en zal de begroting 
met eventuele moties en amendementen in stemming worden gebracht.

Hieronder gaan wij na een aantal algemene opmerkingen in op de bijdragen van de fracties. 
In ons antwoord houden wij de volgende door het Raadspresidium vastgestelde volgorde aan:

- D66
- GroenLinks
- CDA
- VVD
- PvdA

De fracties hebben ons tijdig met hun algemene politieke beschouwingen een uittreksel daarvan 
gestuurd. Wij zullen deze samenvattingen opnemen in de Gemeentekrant november 2012, die 
gewijd is aan de begroting 2013 en deze algemeen verspreiden.

ALGEMEEN
Met genoegen hebben wij kennis genomen van de eerste termijn van de algemene 
beschouwingen bij de behandeling van de begroting van onze gemeente voor 2013.
Uit de inhoud spreekt tevredenheid van de fracties over de ingediende begroting.
Zo spreekt D66 van een heldere financiële koers met een overzichtelijke begroting, die netjes is 
opgesteld en noemen  CDA en VVD de begroting een goed en helder verhaal. Groen Links en 
PvdA complimenteren met de sluitende begroting. 

Wij hebben de financiële koers niet alleen ingezet voor de korte termijn (2013), maar ook voor 
de middellange termijn via de meerjaren begroting. Ook deze koers vertoont een positief en 
sluitend beeld.

Hierbij nemen wij in aanmerking, dat juist in deze tijd ons gemeentebestuur een aantal grote 
projecten in gang heeft gezet en/of heeft gerealiseerd. Met de voorbereiding is veel bestuurlijke 
en ambtelijke inzet gemoeid geweest. We denken in dat verband aan: het stationsproject, de 
woningbouw in Spaarndam, de start van het Groene schip. Ook hebben wij de tot nu toe 
bestaande versnippering van de WMO- spreekuren aangepakt en een belangrijke bijdrage 
kunnen leveren aan de discussies en besluiten, die in diverse regionale gremia spelen. Deze 
bijdrage wordt door andere betrokkenen onderkend en gewaardeerd. 

Tegelijkertijd waarschuwen de fracties, dat we met elkaar moeten blijven werken aan de 
financieel gezonde positie van onze gemeente. CDA, VVD en D66 dagen ons uit om te blijven 
zoeken naar mogelijke bezuinigingen en naar nieuwe of verbetering van bestaande bronnen van 
inkomsten. Wij nemen deze uitnodiging graag aan.

In het navolgende gaan wij in op de beantwoording van de meer specifieke punten, die zijn 
aangevoerd door de fracties.
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PROGRAMMA 0                                                                                         ALGEMEEN BESTUUR  

De fracties van D66, CDA, VVD en PvdA vragen om onderzoek naar de mogelijkheden voor een 
intensievere regionale samenwerking. D66 vraagt zich nog af of een nota alleen van de eigen 
ambtelijke organisatie voldoende is om dit zware onderwerp op te pakken.

Wij verwachten met u in december een discussie te kunnen voeren aan de hand van een nota. 
Daarin nemen wij ons voor een aantal criteria met u te bespreken voor regionale samenwerking 
op de kortere termijn. Wij stellen echter voor om in tweede instantie te komen tot een herijking 
van de bestaande vormen van regionale samenwerking. Voor het voeren van deze discussie 
kan inderdaad niet worden volstaan met een nota van de ambtelijke organisatie. Wij nemen ons 
voor om de gemeenteraad en de inwoners van de gemeente hierbij nadrukkelijk te betrekken en 
hun mening te vragen. Eén van de mogelijkheden is om in samenwerking met andere 
gemeentes een gezamenlijk administratiekantoor op te richten. Voor zover dit niet strookt met de 
visie van onze gemeente volgens de Strategische Toekomstvisie hoort, evenals dit het geval 
was bij de totstandkoming van deze visie, ook de mening van onze inwoners in die discussie 
thuis.

Voor zover het pleit voor intensievere regionale samenwerking wordt ingegeven door het streven 
naar vermindering van de kwetsbaarheid van onze organisatie en verbetering van de 
dienstverlening, stemmen wij hiermee in. Voor zover echter een kleiner ambtelijk apparaat wordt 
beoogd, wijzen wij op het bestaan van een ondergrens. Zowel het college als de gemeenteraad 
hebben behoefte aan advisering over allerlei bestuurlijke onderwerpen. Er zal dus altijd behoefte 
blijven bestaan aan plaatselijke ambtelijke ondersteuning. De uitdaging schuilt in het streven om 
deze inzet optimaal effectief te doen zijn. 

D66 waarschuwt ons nog (pagina 2 onderaan) voor het onder druk zetten van regionale 
contacten door niet mee te doen met de regionale Bereikbaarheidsvisie, door uit te treden uit 
stichting RIJK en door eventueel niet aan te sluiten bij de regionale structuurvisie. Wij wijzen er 
op, dat wij wél achter de gedachte van een Bereikbaarheidsvisie staan, maar niet achter de 
verplichte storting in het fonds; voorts, dat de deelname aan de regionale inkoop wordt 
gecontinueerd, maar in een andere vorm en tenslotte dat ons college geen tegenstander is van 
een regionale structuurvisie.

Het voorstel van de PvdA (pagina 1) om een programma op te stellen voor versterking van de 
verhoudingen in de gemeenteraad vinden wij een interessante suggestie, die wij verder ter 
beoordeling en mogelijk uitwerking overlaten aan het presidium. 

De VVD vraagt (pagina 2) naar de status van de strategische Nota Personeel en Organisatie. 
De actiepunten uit de nota zijn grotendeels met succes geïmplementeerd. Het betreft 
bijvoorbeeld de aandacht voor werkoverleg en de cultuur. Aan de bedrijfsmatige kant liggen er 
nog enkele punten, zoals het actualiseren van de procesbeschrijvingen.

D66 (pagina 6) en VVD (pagina 5) VRAGEN onder programma 8 naar de projectenlijst. Deze 
lijst bevat niet alleen ruimtelijke projecten. Daarom zeggen wij u onder het programma 
“algemeen bestuur” toe in december een geactualiseerde versie aan te bieden.
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Met name D66 en VVD hebben vragen gesteld over de huisvesting van en de deelname aan de 
Stichting RIJK. Het bestuur van deze inkoopcombinatie heeft het huisvestingscontract opgezegd 
per 1 april 2013. 
Voor de huisvesting en de hoegenaamd volledige facilitaire ondersteuning van 4 vaste 
medewerkers van de Stichting RIJK, het voeren van de administratie, het opmaken van de 
begroting en de jaarrekening, het voeren van de personeeladministratie van 12 medewerkers 
werd door de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude een jaarlijkse vergoeding verkregen 
van €. 35.000.
Deze lage vergoeding werd afgesproken omdat wij het belangrijk achtten om de Stichting onder 
te brengen in deze gemeente en in de verwachting dat – op basis van de ervaringen over de 
werkelijke kosten – afspraken zouden worden gemaakt om te komen tot een redelijker 
vergoeding.
Uiteindelijk gaat de Stichting verhuizen naar de gemeente Heemstede die dezelfde diensten 
aanbiedt voor €. 50.000 per jaar, waar de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude met 
€. 70.000 de een na laagste aanbieder was.
In goed overleg met de gemeente Heemstede is overeen gekomen dat de Stichting Rijk verhuist 
per 1 januari 2012 omdat het niet handig is om administraties over te dragen per 1 april 2012 (de 
formele verhuisdatum).      
Momenteel wordt, ook via een makelaar, bezien of de vrijkomende ruimte tegen vergoeding in 
gebruik kan worden gegeven aan een externe partij. Wanneer daarover nieuws te melden is 
zullen wij uw raad daarover uiteraard onmiddellijk informeren.

Naast de huisvesting is de gemeente Haarlemmerliede ook deelnemer in de Stichting RIJK. 
Vooropgesteld dient te worden dat wij tevreden zijn over de dienstverlening van de Stichting 
RIJK met name omdat de juridische houdbaarheid van (Europese) aanbestedingstrajecten veel 
beter is gewaarborgd dan wanneer dat in eigen beheer zou gebeuren. 
Feit is echter ook dat de dienstverlening aan gezamenlijke trajecten relatief duur is voor de 
kleine gemeenten omdat de bestede uren aan deze gezamenlijke trajecten (b.v. 
leerlingenvervoer of de leverantie van nutsvoorzieningen) pondspondsgewijs wordt verdeeld 
over de gemeenten. 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude betaalt derhalve eenzelfde bijdrage terwijl de financiële 
besparing veel kleiner is als die van grotere gemeenten.
Door zelf uit te treden en deel te nemen via de gemeente Heemstede wordt kort samengevat 
hoegenaamd dezelfde dienstverlening verkregen tegen een veel lagere prijs (€. 20.000 in plaats 
van €. 35.000). Wij zijn hierover in gesprek met de Stichting RIJK en de gemeente Heemstede 
en zullen de uiteindelijke hieruit voortvloeiende (beknopte) overeenkomst ter kennis brengen van 
de commissie Raadsvoorbereiding.  

Vraag
Gaat het college tijdig onderzoeken of op een doelmatige wijze gebruik gemaakt kan worden 
van deze genoemde opslagplaatsen?
Antwoord
Inmiddels is vastgesteld dat er meerdere alternatieven zijn om aan de ruimtebehoefte van de 
buitendienst (voor de stalling van machines en goederen) tegemoet te komen. Vooralsnog wordt 
het gebruik van de stallingruimte aan de Teding van Berkhoutweg uiteraard voortgezet om 
dubbele kosten te voorkomen. Mochten de plannen rond het Sectorpark in een 
stroomversnelling komen dan kunnen we ten aanzien van de stallingruimte snel schakelen
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PROGRAMMA 1                                                               OPENBARE ORDE EN VEILIGEHEID  
D66 vraagt zich af wanneer het integrale veiligheidsplan voor de gehele gemeente is te 
verwachten.
De ambitie van de burgemeester is om het plan vóór zijn afscheid aan de raadscommissie voor 
te leggen.   
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PROGRAMMA 2                                                               VERKEER, VERVOER EN VEILIGHEID  

Vraag
Eenrichtingsverkeer op de Lage Dijk wordt onvermijdelijk genoemd. Is al voldoende onderzocht  
of alternatieven mogelijk zijn zoals verminderen van de verkeersbewegingen? Ook zijn de 
omstandigheden sterk gewijzigd ten opzichte van de situatie ten tijde van de eerste vaststelling  
van het bestemmingsplan. Dat maakt het noodzakelijk het gehele plan nog eens vanuit het 
huidige perspectief te bekijken. Daar hoort ook bij dat zorgvuldig de burgers betrokken worden 
bij dit ingrijpende plan. Hoe staat het college thans tegenover het in te stellen flitspalenplan op 
de Zijkanaal C-weg t.o.v. de ondernemers van Spaarndam?
Antwoord
Het verkeersplan waarop wordt gedoeld wordt in november in de commissie aan de orde 
gesteld. Burgers worden betrokken via de mogelijkheid om zienswijzen in te brengen. Ook 
schakelen wij de verkeerscommissie in om ons te adviseren over de diverse mogelijkheden.

Vraag
Kan het college ons nadere informatie geven over de hoogte en de vorm va dit betaald  
parkeren? Worden er dagkaarten verkocht of bestaat de mogelijkheid om, wellicht tegen 
gereduceerd tarief een maand en/of jaarkaart aan te schaffen? Is hierbij ook gedacht aan een 
P+R-systeem zoals bijvoorbeeld op het station Amsterdam-Sloterdijk?
Antwoord
Het college is voornemens de ontwikkelingen rond het parkeren eerst een jaar aan te kijken 
alvorens naar betaald parkeren te kijken. De ontwikkelingen rond Sugar City zijn hierbij van 
groot belang. Wel treffen we maatregelen om parkeercalamiteiten tegen te gaan (inrijhoogte 
beperking en verbod op ’s-nachts parkeren).

Vraag
Wat gaat het college doen om dit onderwerp nadrukkelijker op de agenda van het provinciaal  
bestuur te krijgen?
Antwoord
Wij zijn met de provincie in continu gesprek ten aanzien van de N200 en de wijzigingen die daar 
in de verkeerssituatie zullen gaan optreden. Ook verwachten wij dat de opening van de A5 
(westelijke rondweg om Amsterdam) een positieve invloed heeft op de verkeersdruk op de A5.

Vraag
Gaat het college concrete initiatieven in deze richting ondernemen.
Antwoord
Ja.

Vraag
Welke concrete stappen neemt het college opdat de 2e tranche inderdaad gerealiseerd gaan 
worden?
Antwoord
In alle gremia waar de 2e tranche ter discussie staat wil de gemeente stappen zetten doch graag 
in een bredere contaxt dan die waarin de 1e trache is gesteld. Daarnaast lobbyen wij apart om 
voor Spaarndam toch gelden uit de 1e tranche beschikbaar te krijgen. Over dit laatste vindt begin 
november een apart overleg met de Dorpsraad plaats.
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Vraag
Waarom is er geen huisartsenpost in het Kennemer Gasthuis?
Antwoord
Voor zover het college weet is dit wel het geval. Hoe patiënten hiernaar toe geleid worden is ons 
niet bekend 

Vraag
Ziet het college mogelijkheden om tot structurele oplossingen N200 te komen en zo ja, kan het  
college dat toelichten?
Antwoord
Het college zet in alle mogelijke gremia (bestuurlijke overleggen, lobby’s, informele contacten) in 
dat de N200 verkeersluw wordt via welke variant dan ook.  

Vraag
Personeel: Wij verzoeken het college om daar waar nodig actie te ondernemen om dit op te  
lossen; wij zouden graag vernemen hoe het college denkt dit aan te gaan pakken.
Antwoord
Het college meent dat de werkdruk bij bepaalde onderdelen van de afdeling Ruimte 
onaanvaardbaar hoog is, zelfs na prioriteitstelling. Wij zoeken momenteel naar oplossingen 
buiten de gemeente (inhuur van derden voor zover wij ons dat kunnen veroorloven; overleg met 
buurgemeenten over collegiale poolvorming, andersoortige intergemeentelijke samenwerking). 
Wij beschouwen ‘de personele kwestie’ als zeer urgent doch op korte termijn slechts oplosbaar 
met extra (financiële) middelen.
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PROGRAMMA 3                                                                                         ECONOMISCHE ZAKEN  

D66 en CDA informeren (pagina 4) naar de stand van zaken rond de ontwikkeling van het 
Polanenpark. Van belang is, dat PostNL een koopovereenkomst heeft getekend en een 
principeaanvrage om omgevingsvergunning heeft ingediend. Binnenkort zal het bedrijf een 
aanvrage om omgevingsvergunning indienen. Een andere belangstellende zal nog in oktober 
uitsluitsel geven over aankoop.
Dankzij deze positieve ontwikkelingen zijn de zware financiële bedreigingen en het mogelijk 
opzeggen van deelname door de provincie van de baan. 

Wat betreft de door D66 gesignaleerde risico’s in verband met Polanenpark wijzen wij in de 
eerste plaats op deze verkoop ontwikkelingen. In de tweede plaats zullen bij de behandeling van 
de begroting voor 2013 de bedrijfskosten binnen de aandeelhoudersvergadering zeer kritisch 
worden beoordeeld.       
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PROGRAMMA 4                                                                                                                   ONDERWIJS  

Gaarne een reactie van het college hoe men de ontwikkelingen binnen Stopoz ziet.
Het college staat positief tegenover de ontwikkelingen binnen Stopoz. Dat is herhaaldelijk bij 
verschillende beleidsonderdelen in de cie en raad bevestigd. 

Cultuureducatie gaat tegenwoordig via Hart in Haarlem in plaats van rechtstreeks naar de 
scholen, is hierdoor geld bespaard en zijn de scholen hier ook beter van geworden?
Door de nieuwe invulling en een gewijzigde financieringsystematiek op het gebied van 
cultuureducatie is het mogelijk gemaakt om binnen de bezuinigingsopdracht een compleet 
dienstverleningsaanbod aan te bieden aan de scholen. De basisscholen in onze gemeente 
ontvingen een bedrag per jaar van € 5,50 per leerling voor cultuureducatie. Een totaalbedrag 
van € 3.700,- Stichting HART ontving jaarlijks een exploitatiesubsidie van € 5.000,-. 
Door op regionaal niveau gemeentelijk samen te werken is het mogelijk om deel te nemen aan 
de Kunstmenu’s van HART waarmee er op basisscholen in de gemeente een programma op het 
gebied van cultuureducatie aangeboden kan worden. De scholen kunnen sinds kort zelf hun 
kunstmenu's samenstellen. 

Door deze samenwerking vervalt de exploitatiesubsidie van € 5.000,- aan stichting HART vanaf 
het jaar 2013. In plaats van een subsidie krijgen de scholen nu een aanbod dat zijzelf mogen 
samenstellen met Hart. En HART ontvangt een bijdrage op basis van productafspraken in 
regionaal verband (deelname Kunstmenu). De dor de raad vastgestelde bezuinigingsopdracht 
wordt hiermee ingevuld. Nogmaals, het aanbod van de kunstmenu’s op scholen wordt in overleg 
met HART ingevuld. De cultuureducatie op scholen wordt deze manier behouden en wordt 
aangepast aan de wensen van de scholen. De scholen krijgen dus nu geen extra budget dat 
voor andere zaken dan cultuureducatie kan worden gebruikt. 

Naar aanleiding van de vraag over de JOP’s in de gemeente stellen wij vast dat het een 
wettelijke taak van de overheid is om plaatsen in te richten voor jongeren van alle leeftijden, 
waar zij zich op hun gemak voelen. De gemeente heeft voor deze jongeren de JOP in Halfweg 
en de JOP op het terrein ArchiSpel in Spaarndam gerealiseerd. Het is niet uit te sluiten dat 
jongeren problemen veroorzaken. Dat is van alle jaren.

De gemeente probeert deze problemen echter zo goed als mogelijk in te kaderen. Dat doet de 
gemeente door maandelijks overleg te voeren met de gebiedsgebonden agent, de 
jongeren(opbouw)werker en de sportbuurtwerker uit Spaarndam. Tevens zijn bij dit overleg de 
medewerker welzijn en de medewerker civiel aanwezig. Signalen en problemen worden in dit 
overleg besproken en indien noodzakelijk worden er aanpassingen gedaan in de buitenruimte 
(zoals bosjes snoeien en graffiti verwijderen).

In samenwerking met de partijen wordt getracht om met weinig kosten, zo goed als mogelijk de 
juiste voorzieningen te treffen, denk aan verbeteringen van de bestaande JOP’s opdat gebruik 
gemaakt blijft worden van de JOP. 

In januari 2012 organiseerde de gemeente een gesprek met buurtbewoners van de JOP in 
Halfweg om over de overlast van jongeren te praten. Dit overleg heeft geleid tot een aantaal 
aanpassingen aan de JOP’s zoals het plaatsen van een paaltje waardoor de auto’s niet meer op 
het terrein kunnen komen. Het gevolg hiervan is, dat de jongeren zich verplaatst hebben naar 
het sectorpark om daar met hun auto te staan. De gemeente onderneemt hierin weer actie door 
een verkeersbod te plaatsen. Bewoners bestemmingsverkeer kunnen een ontheffing verkrijgen 
bij de gemeente, maar niet de jongelui die met de auto de JOP willen bezoeken.
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In februari 2012 heeft er een overleg over ArchiSpel plaatsgevonden met de jongeren uit 
Spaarndam, wethouder Zantkuijl, de jongerenwerkers en de politie. De jongeren gaven aan niet 
blij te zijn met het terrein omdat het koud en vies (modder) is. De gemeente is op zoek gegaan 
naar mogelijkheden en er zijn goedkope aanpassingen gedaan, zoals het verminderen van de 
wateroverlast. Maar het blijft een zaak van lange adem om een juist evenwicht te bewaren 
tussen voorzieningen en gebruik van verschillende leeftijdsgroepen.
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PROGRAMMA   5                                                                            CULTUUR EN RECREATIE  

De sportraad is in 2011 voor het eerst bij elkaar gekomen. Sindsdien hebben er zes 
vergaderingen plaatsgevonden, waarvan de laatste op 8 oktober 2012. Het doel van de 
sportraad is om elkaar te informeren over belangrijke ontwikkelingen op sportgebied, zoals de 
Sportimpuls van het Rijk. Daarnaast is het van belang om op de hoogte zijn van de activiteiten 
van de sportverenigingen en om waar mogelijk samen te werken. Deelnemers van de sportraad 
zijn wethouder Markus, ondersteunend ambtenaar welzijn, vertegenwoordigers van de 
sportverenigingen: Tennisvereniging Spaarndam, voetbalvereniging Spaarnwoude, Wielerclub 
hsc de Bataaf, SportSupport, SV Spaarnwoude, softbal/voetbal, Hockeyclub Spaarndam, Gym 
de Benjamin, Christofoor (volleybal) en een individuele sporter.  
Eén van de speerpunten van de sportraad – een trimbaan in de Houtrak – zal door financiering 
van Droompark worden gerealiseerd.

Het CDA informeert naar de wijze waarop het Dorpscentrum de derving van inkomsten door het 
kleiner worden van de bibliotheek heeft opgevangen of gaat opvangen.
Over de wijze waarop het dorpscentrum de derving van deze inkomsten opvangt, zullen wij 
binnenkort met het bestuur overleggen tijdens het jaarlijks overleg over de financiële stukken.
Wij zijn ontevreden over de wijze waarop Bibliotheek Haarlem en omstreken hunbelofte over de 
Plaatsing van een Rotunda heeft ingelost. Eerst was het eind december 2011, toen april 2012, 
later juli 2012 en nu wordt de datum van oktober 2012 niet gehaald en zal het eind van dit jaar 
worden. Wij hebben inmiddels begrepen dat de Bibliotheek herhaaldelijk bok de leverancier van 
de Rotunda heeft aangedrongen voor levering van dit apparaat visueel de gehele collectie van 
de volwassenenboeken in zich heeft en de klant deze met een paar simpele handelingen kan 
bestellen. Wij willen als college met de directie praten over consequenties van deze gang van 
zaken.
We zien ook dat het aantal jeugdabonnementen iets is toegenomen en dat van de jeugdboeken 
veelvuldig gebruik is gemaakt. De abonnementen van volwassenen stabiliseren zich. Veel 
volwassenen maken gebruik van de Bibliotheek Haarlem of bestellen boeken via internet thuis 
en halen deze op in de bibliotheek Spaarndam. Wij hechten echter aan de plaatsing van de 
Rotunda omdat dit de dienstverlening van de bibliotheek (kosten 25.000 euro!) op peil houdt.

In 2012 is de bijdrage aan de exploitatie van het dorpscentrum Spaarndam vastgesteld. Wat is 
de stand van zaken rond de realisatie van het opgestelde rapport en heeft er dit jaar al een 
evaluatie met het bestuur daarover plaats gehad?
Binnenkort komt er een evaluatie naar aanleiding van het verplichte jaarlijkse gesprek dat de 
wethouder met het bestuur van het dorpshuis heeft. 

Vraag
Volgens D66 zouden de gemeenteraden een grotere rol moeten krijgen in de kaderstelling van 
het recreatieschap. Daarmee moet voorkomen worden dat het schap moet worden teruggefloten 
in sommige ongewenste ontwikkelingen. Een eventueel doorgaan van de ontwikkeling van een 
vakantiepark bij Fort Benoorden Spaarndam om ingewikkelde besloten besluitvorming zal het  
vertrouwen in het recreatieschap en vertrouwen in het openbaar bestuur nog meer uithollen.  
Een volwaardiger informatie- en inspraakproces is ook voor het recreatieschap absoluut  
noodzakelijk.
Antwoord
Op 17 oktober ’s-avonds heeft het recreatieschap een voorlichtingsavond voor raadsleden 
georganiseerd. Hier laat het schap de toekomstige financiële positie zien.
Ten aanzien van de wens om grotere c.q. andere invloed op de kaderstelling door een GR (wat 
het recreatieschap is) is de vraag of een GR voor het bestuur en beheer van groengebieden nog 
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wel de aangewezen bestuursvorm is. Overigens heeft de gemeenteraad ook op dit moment wel 
degelijk invloed op de kaderstelling bijvoorbeeld door het indienen van zienswijzen op de 
begroting  van gemeenschappelijke regelingen.

Vraag
Kunnen wij inzage krijgen in het verloop van het aantal fte’s van de ambtelijke organisatie van 
het recreatieschap over de laatste 15 tot 20 jaar?
Antwoord
Op 17 oktober ’s-avonds heeft het recreatieschap een voorlichtingsavond voor raadsleden 
georganiseerd. Hier laat het schap de toekomstige financiële positie zien. 
Wij nemen aan dat u uw vragen daar aan de orde heeft gesteld.
NB. De voorlichtingsavond is niet doorgegaan. Wij zullen de vraag over het aantal fte’s 
neerleggen bij het schap en de raad t.z.t. informeren over het antwoord.
 
Vraag
Kan het college ons nader informeren over de wijze waarop het recreatieschap de haar  
toevertrouwde taken in de naaste toekomst denkt te gaan uitvoeren, zonder dat er financiële  
claims gelegd worden bij de deelnemers? (bijvoorbeeld door samenwerkingsverbanden met  
andere recreatieschappen te onderzoeken)
Antwoord
Op 17 oktober ’s-avonds heeft het recreatieschap een voorlichtingsavond voor raadsleden 
georganiseerd. Hier laat het schap de toekomstige financiële positie zien.
 
Vraag
Graag de toezegging van het college dat meer aandacht zal worden besteed aan een fleurige 
toegang tot de dorpen, vooral Halfweg.
Antwoord
Het college neemt de suggestie van de PvdA in overweging.

Vraag
Graag zouden we onderzocht zien of er mogelijkheden zijn het  kinderbadje bij de 
Margrietschool opnieuw te openen
Antwoord
De kosten van reparatie van het zwembadje bleken veel te hoog (ongeveer € 100.000) ivm 
ontbrekende onderheiing. Als voorlopige oplossing tot het moment van de herinrichting van de 
Margrietschool is de huidige oplossing gekozen. Binnenkort wordt ook nog een speeltoestel 
vernieuwd.

Vraag
Groenstructuurplan
Kan het college aangeven op welke termijn wij het resultaat tegemoet kunnen zien.
Antwoord
Het college denkt de raad nog voor het einde van dit jaar daarover te kunnen informeren.
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PROGRAMMA 6           SOCIALE VOORZIENINGEN EN MAATSCHAPPELIJK WERK  

Hoe wordt de wens vooral aandacht te hebben voor de werkgelegenheid voor alleenstaande 
ouders met jonge kinderen gestalte gegeven?
In de rapportages van de IASZ en de MARAPS wordt hieraan periodiek aandacht gegeven. Wij 
zullen u hiervan via de cie RVB als minimaal B stuk informeren. In het commentaar zullen we dit 
punt expliciet onderlijnen.  

Het is een goede zaak dat er een welzijnscoach komt. Wie stuurt deze welzijnscoach aan? Wie 
beoordeelt haar? Aan wie rapporteert zij?
De drie grotere welzijnsinstellingen die werkzaam zijn in onze gemeente, ontvangen gezamenlijk 
één budget waaruit de welzijnstaken uitgevoerd dienen te worden in onze gemeente. De 
instellingen dragen zorg over het budget en zijn verantwoordelijk voor de continuïteit van het 
werk van de welzijnscoach. De gemeente heeft het profiel en de doelen van de welzijnscoach 
samengesteld. Hierin staat onder andere dat de welzijnscoach periodiek contact heeft met het 
hoofd van BOB, de ambtenaar welzijn en de wethouder welzijn van de gemeente. Tevens staat 
in het profiel omschreven dat de welzijnscoach in verbinding staat met het sociaal team en team 
jeugdzorg van de gemeente (overigens mag het wat het college betreft ook een man zijn). 

Wij verzoeken het college het gehele sociale domein de komende periode zeer nauwlettend te 
monitoren gezien de impact hiervan op onze begroting. Graag vernemen wij van het college hoe 
men denkt dit aan te pakken en heeft men al inzicht wat er mogelijk op ons afkomt.
Het college is zich bewust van de grote impact op de begroting van het gehele sociale domein. 
Onze gemeente werkt in het kader van de transities zeer nauw samen met gemeente 
Heemstede. Tweewekelijks vindt er overleg plaats met de wethouder welzijn, hoofd 
bestuursondersteuning, hoofd welzijn van Heemstede en medewerker welzijn. Op deze manier 
worden alle ontwikkelingen op welzijnsgebied met elkaar gedeeld en in nauw overleg 
gezamenlijk uitgevoerd. 

Wij verzoeken het college om een format te maken waarbinnen de veranderingen en financiële  
consequenties voor de raad inzichtelijk worden gemaakt en samen met de raad naar  
oplossingen te zoeken.
Er zal geen format komen vanwege de bestaande werkdruk en omdat deze complexe materie 
zich niet in een format laat vatten. Wél zullen wij de raad stap voor stap op de hoogte houden 
via minimaal B- stukken (met financiële consequenties) aan de raad. 

Heeft het college overwogen te onderzoeken of uitkeringsgerechtigden ingeschakeld kunnen 
worden voor het verrichten van werkzaamheden welke ten dienste staan aan alle inwoners van 
de gemeente,  bijvoorbeeld in het openbaar groen of bij het schoon houden van andere 
openbare gebieden in de gemeente ? 
Onze gemeente ondersteunt een dergelijke ontwikkeling. Wij voeren hier nauw overleg over met 
de IASZ. Inmiddels heeft IASZ beleid in de vorm van een algemene verordening opgesteld met 
uitzonderingsbepalingen. Deze is de raad al aangeboden. Nu is in voorbereiding de verdere 
uitwerking van beleid om uitkeringsgerechtigden in te schakelen voor het verrichten van 
werkzaamheden.  

Indien deze mogelijkheid bestaat, bestaat er dan de mogelijkheid deze werkzaamheden te 
stimuleren door bijvoorbeeld het toekennen van de zogenaamde vrijwilligersvergoeding?
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Wij zullen hierbij de ontwikkelingen van onze samenwerkingspartners volgen om gezamenlijk tot 
een eenduidig beleid te komen waarbij dit zeker een suggestie is. Wij denken ook aan andere 
mogelijkheden, zoals inschakeling bij het beheer van het publieke domein.  

Welke maatregelen gaan er genomen worden of zijn reeds genomen om het ten onrechte 
gebruik maken van de sociale voorzieningen beter te beperken? 
In samenwerking met de IASZ worden strenge controles uitgevoerd. Hierover wordt wederom 
naar de rapportages van MARAPS van IASZ verwezen onder het kopje fraudebestrijding. Elk 
kwartaal zijn er ook enkele zaken die tot rechterlijke vervolging leiden. 

Heeft over dit onderwerp overleg plaats gevonden met bijvoorbeeld de overige deelnemers aan 
de IASZ en zo ja; wat is het resultaat van dit overleg? 
Zoals over alle onderwerpen vindt er ook over fraudebestrijding regelmatig overleg plaats in de 
stuurgroep IASZ, bemenst met de portefeuillehouders van  IASZ- deelnemers maar ook op 
beleidsniveau met ambtenaren. 

Waarom wordt er gezegd dat ook wij in onze gemeente vergrijzen, volgens de nieuwe 
ontwikkelingen mag/moet iedereen straks tot minstens 67 jaar doorwerken. Hoezo vergrijzing?  
Wat gaat u college hier nu concreet aan doen?
Met de aanpak Welzijn Nieuwe Stijl en de inzet van de pilot welzijnscoach wil de gemeente het 
onderscheid tussen de verschillende leeftijdsgroepen juist verminderen en onze ouderen, 
jongeren en 55-plussers hulp op maat bieden. De welzijnscoach staat bijvoorbeeld naast de 
verschillende doelgroepen: ouderen, jongeren, bijstandontvangers, etc. en maakt samen met 
hen een goede analyse van de problemen en van de eigen krachten. Vergrijzing is inderdaad 
een betrekkelijke term die ook snel misverstanden kan oproepen. 

De zaken zijn uitbesteed aan de Sociale Dienst te Heemstede ( IASZ) met als gevolg, dat H & S 
als kleinste partner alleen nog kan aansluiten bij wat daar bedacht wordt. Onze gemeente heeft  
er alle belang bij vooraf wensen kenbaar te maken. Al is het maar, omdat de omzet van onze 
gemeente door de Transitie flink gaat toenemen. Gezien de bezuinigdoelstelling is de kans op 
een tekort groot. 
In de begroting 2013 klinkt o.i. onvoldoende het besef door, dat het gemeentebestuur dit risico 
onderkent.
Onze gemeente werkt in het kader van de transities zeer nauw samen met gemeente 
Heemstede en met de IASZ. Onze inbreng is op geen enkele manier een minderwaardige of te 
bescheiden inbreng. Integendeel.  Alle ontwikkelingen op welzijnsgebied worden met elkaar 
gedeeld en in goed overleg uitgevoerd. Onze gemeente heeft een eigen inbreng en wijzigingen 
worden niet door onze gemeente klakkeloos en een-op-een overgenomen.  

Heeft betrekking op de welzijnscoach: Betekent dit overigens ook, dat het gemeentebestuur  
principieel heeft gekozen voor het scheiden van hulp van en de formele aanvraag voor de 
Wmo? Dus dat er sprake gaat zijn van de door de WMO-raad geadviseerde “geknipte”  
aanmelding?
Met de welzijnscoach willen wij cliënten meer directe steun bieden en daarbij zo snel en 
integraal, maar ook zo licht als mogelijk, hulp bieden. Uitgangspunt is dat de mensen niet naar 
‘het loket’ hoeven te komen, maar dat de welzijnscoach op een laagdrempelige manier, als een 
vertrouwenspersoon, zichtbaar is in de buurt. Met deze aanpak worden de activiteiten die in de 
BackOffice plaatsvinden (zoals hulpverlening en consultatie) naar de FrontOffice (aan het loket 
en directe contact) verplaatst. Overigens werkt de welzijnscoach nauw samen met de 
afhandeling van de WMO in Heemstede. Zeker in het begin zullen de spreekuren voor de WMO 
blijven bestaan.  
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In de programmabegroting missen we een alinea over het functioneren van de Verwijsindex,  
waarvoor de gemeente sinds 2011 verantwoordelijk is. 
Dit is een digitaal systeem aan de hand waarvan hulpverleners in de Jeugdzorg kunnen nagaan 
wie tegelijkertijd met de jeugdige bemoeienis heeft. 
We willen met name weten welke scholen in onze gemeente meedoen en of Kontext, Stichting 
Dock en Meerwaarde al meedoen  met de Verwijsindex.
Het primair onderwijs van Zuid Kennemerland, waaronder de scholen uit onze gemeente, zijn op 
de verwijsindex aangesloten via het Samenwerkingsverband (SWV) Kennemerland. Stichting 
Dock en Kontext zijn aangesloten op de verwijsindex van Zuid Kennemerland. Stichting 
Meerwaarde valt onder gemeente Haarlemmermeer en deze gemeente valt onder een andere 
regio dan Zuid Kennemerland. In de pilot van de welzijnscoach zal de aansluiting op de 
Verwijsindex regio Zuid Kennemerland worden meegenomen. 
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PROGRAMMA 7                                                               VOLKSGEZONDHEID EN MILIEU  

Vraag
Wordt de Milieuraad afdoende geraadpleegd? Wat vindt het college hiervan en wat vindt de 
Milieuraad?
Antwoord
De Milieuraad geeft het college gevraagd en ongevraagd advies. Het college stelt de 
samenwerking met de raad op prijs. Het secretariaat van de raad is belegd bij ambtenaren van 
de gemeente; ook hiermee toont het college de rol van de Milieuraad serieus te nemen.

Vraag
Volgens het collegeprogramma is duurzaamheid een criterium bij het aanbestedingsbeleid. Wij  
zouden graag vernemen hoe dat in zijn werk gaat en tot welke resultaten dat heeft geleid.
Antwoord
Het onderwerp ‘duurzaamheid’ wordt, daar waar mogelijk, in de bestekken die (al dan niet via 
RIJK) worden aanbesteed, meegenomen. Duidelijke scores op dit onderwerp door potentiële 
leveranciers worden gewaardeerd in een puntentelling. De inschrijver met de meeste punten 
(niet uitsluitend op duurzaamheid) wint de aanbesteding. Wij kunnen geen antwoord geven op 
uw vraag over geboekte resultaten omdat wij die niet bijhouden.

Vraag
Op 12 september jl. is de Energieafspraak Noord-Holland 2012-2016 getekend. Wat betekent  
dat concreet voor het ambtelijk apparaat en wat voor de burgers.
Antwoord
Het ondertekenen van deze afspraak was een voorwaarde om via de provincie over 
energiesubsidie te kunnen beschikken. Deze subsidie is verkregen en wordt doorgegeven aan 
burgers die deze subsidie aanvragen met een goed plan.

Vraag
Het CDA verzoekt het college om in overleg te treden met Ymere en de Huuradviescommissie  
en opheldering te vragen over de wijze van berekening van de omgevingspunten.
Antwoord
Het college is voornemens het overleg met Ymere te openen over een nieuwe overeenkomst, 
ook in verband met de gewijzigde positie van Ymere, en over de  zogenaamde kernvoorraad 
huurwoningen. Wij verwijzen u tevens naar de geactualiseerde nota Wonen.

Vraag
Op welke wijze gaat het college de inwoners blijvend informeren en stimuleren om 
energiebesparende maatregelen te treffen? Heeft het college over dit onderwerp ook contact  
met de woningbouwcoöperaties voor het treffen van energiebesparende maatregelen in  
huurwoningen?
Antwoord
Wij roepen onze inwoners middels publicaties in MKM, de lokale bladen en de webite op om 
energiebesparende maatregelen te treffen. Overleg met coöperaties ten aanzien van de 
energieafspraak 2012-2016 treft geen doel omdat vanwege de beperktheid van het budget is 
besloten de subsidie alleen te gebruiken om particulieren te stimuleren om te investeren in 
energie-efficiency van de bestaande woningen.
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Vraag
Vindt er op regelmatige basis overleg plaats met deze organisatie over het stabiliseren van de 
kosten van inzameling en verwerking of de mogelijkheid deze kosten te verminderen?
Antwoord
Wij overleggen geregeld met Meerlanden over het meer algemene onderwerp 
“kostenverhoging”. In dat verband bespreken we de mogelijkheid om de kosten van deelname 
aan Meerlanden te verminderen. Het gaat dan om kostenbesparingsmaatregelen bij Meerlanden 
zelf (verlaging van de organisatiekosten), maar ook om wijziging van de dienstverlening door 
Meerlanden aan de burgers. Daarnaast ontwikkelt Meerlanden zelf alternatieve 
inkomstenbronnen (groen gas is een voorbeeld) die weer ten gunste van de exploitatie komen.

Vraag
Hoe gaat het met de weidevogels in ons gebied?
Zou bij RWS gepleit kunnen worden voor duisternis op de A9 tijdens Earth Hour op 23 maart  
2013?
Antwoord
De bescherming van de weidevogels cq het bewaken van een gezonde stand daarvan is 
onderdeel van ons milieuprogramma. Recreatieschap en provincie hebben overleg met de 
boeren over een aanpak. Niettemin baart de situatie ons zorgen vanwege de aanwezigheid van 
vossen. 
Wij willen bij RWS pleiten iets te doen ten aanzien van deze actie op 23 maart.

Vraag
Kosten afvalverwijdering
Wij vragen het college hoe men denkt verdere stijging van kosten te kunnen voorkomen.
Antwoord
Wij overleggen geregeld met Meerlanden over het meer algemene onderwerp 
“kostenverhoging”. In dat verband bespreken we de mogelijkheid om de kosten van deelname 
aan Meerlanden te verminderen. Het gaat dan om kostenbesparingsmaatregelen bij Meerlanden 
zelf (verlaging van de organisatiekosten), maar ook om wijziging van de dienstverlening door 
Meerlanden aan de burgers. Daarnaast ontwikkelt Meerlanden zelf alternatieve 
inkomstenbronnen (groen gas is een voorbeeld) die weer ten gunste van de exploitatie komen.
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PROGRAMMA 8                        RUIMTELIJKE ORDENING EN VOLKSHUISVESTING  

Vraag
Op blz 5 van de begroting schrijft u: “Wij zijn –onder strikte voorwaarden- bereid om het  
planologisch mogelijk te maken dat een zuidelijk terrein voor een uitbreiding van het Groene 
Schip in aanmerking komt.” Wij zouden graag uitleg hierover krijgen.
Antwoord
De strikte voorwaarden houden verband met wens om in voldoende mate financieel 
gecompenseerd te worden. In de nog lopende bespreking is dit ons uitgangspunt

Vraag
Wij zouden graag een indicatie van het tijdsschema (Pontplein en een locatie in Spaarndam en 
twee in Halfweg) ontvangen.  
Antwoord
Wij bevorderen de spoedigste overdracht van het Pontplein en gaan uit van afronding in 2012. 
De andere genoemde ontwikkelingen zijn sterk afhankelijk van (mede bepalende) invloed van 
derden en de stand van de economie. Meer concreet kunnen wij op het terrein van ‘tijd’ op deze 
punten niet worden.

Vraag
Op pagina 47 staat dat een half jaar na het aantreden van het college er voorstellen zouden zijn 
voor het gebied rond de kerk aan de Schaepmanstraat. Wat is nu de status van dit dossier.
Antwoord
De provinciale taskforce heeft inmiddels zijn rapportage voor het betreffende gebied aan het 
college aangeboden. Het college neemt zich voor daarover en over de ingekomen voorstellen 
van het kerkbestuur alsmede  over andere ontwikkelingen eind oktober/begin november 2012 
een standpunt in te nemen en dit zo mogelijk voor het einde van het jaar aan de raad voor te 
leggen.

Vraag
In het collegeprogramma heeft u toegezegd een beleidsnotitie te schrijven over het thema 
‘verrommeling’. Wanneer mogen we die verwachten? Komt hij nog op tijd om de ontwikkeling op 
de Kerkweg te keren (‘de giraffenfokkerij’ in de volksmond)? Nu er bij de school in Spaarndam 
gebouwd wordt, lijkt het nogal pompeus te worden. Verdichting en verstedelijking verhouden 
zich slecht tot de visie een groene buffer te willen blijven. Verdichting gaat in eerste instantie  
meestal gepaard met opruimen van oud spul, maar de verdichtte situatie kan best weer een 
gemakkelijke prooi worden van verrommeling.
Antwoord
De beleidsnotitie over ‘verrommeling’ staat gepland voor 2013. Ambtelijke capaciteit wordt 
momenteel zo goed mogelijk ingezet op actuele en dringende problemen. De situatie aan de 
Kerkweg is via welstandstoezicht en vergunningverlening tot stand gekomen. In het algemeen 
delen wij uw opvatting over de verhouding verstedelijking/verdichting niet.

Vraag
De partner die het Sectorpark gaat aanpakken wordt niet via een aanbestedingsprocedure 
geselecteerd. Hoe wel?
Antwoord
Wij komen binnenkort met voorstellen over hoe wij denken dat rond Sectorpark geopereerd zou 
moeten worden. Wij verkeren momenteel in een verkennende fase met Thunnissen BV, zonder 
dat nu al vast staat dat dit bedrijf “de partner wordt die Sectorpark gaat aanpakken”.
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Vraag
De landschapsheuvel gaat in deze begroting de helft opbrengen van de opbrengst in de vorige 
begroting. Hoe komt zo’n bedrag tot stand? Zijn er argumenten om de huidige schattingen 
betrouwbaarder te vinden dan die van vorig jaar? Waarom is dat dit jaar qua betrouwbaarheid  
anders dan vorig jaar?
Antwoord
De bedragen waarover u spreekt zijn uitkomsten van onderhandelingen die nog steeds niet zijn 
afgerond. Daarmee wordt verklaard dat de bedragen wijzigen. Wij menen dat de overdracht van 
bedoelde landschapsheuvel voor de nu geboden beperkte hoeveelheid geld waarschijnlijk teveel 
(milieu-)risico’s oplevert. Daarom hebben wij onlangs in de Stuurgroep SpaarneBuiten het 
volgende standpunt geformuleerd: wij achten het risico van (milieu)kosten te hoog om de 
aangeboden som van € 300.000 acceptabel te vinden.
De onderhandelingen worden voortgezet.

Vraag
Zorgelijk vinden wij dat onze gemeente diverse procedures op het gebied van ruimtelijke  
ordening bij de Raad van State heeft verloren. Kennelijk doen we een aantal zaken niet goed 
genoeg. De vraag rijst zo of onze gemeente voldoende bestuurskracht in stelling kan brengen 
om te bewerkstelligen dat gemeentelijk beleid daadwerkelijk doorgevoerd kan worden.
Antwoord
Wij menen dat het ‘verliezen’ van procedures bij de Raad van State geen enkele relatie heeft 
met de bestuurskracht van onze gemeente. Dat wij ‘zaken kennelijk niet goed genoeg doen’ is 
geen diskwalificatie van de gemeente of het bestuur ervan, maar wijst erop dat de 
bestuursrechter niet in alle gevallen de opvattingen van de gemeente deelt en de burger wil 
volgen in zijn/haar bezwaren daartegen. De Raad van State weegt daarbij de belangen af.  

Vraag
Verder blijkt dat de nieuwbouw van de RK kerk wel in het collegeprogramma voorkomt, maar  
niet in het beleid voor 2013 genoemd wordt. Een extern bureau heeft de gemeente daarover 
geadviseerd. Graag vernemen we van U wat de gemeente met dit advies gaat doen zodat het  
RK kerkbestuur duidelijkheid krijgt over wat het wel en niet kan.
Antwoord
De provinciale taskforce heeft inmiddels zijn rapportage voor het betreffende gebied aan het 
college aangeboden. Het college neemt zich voor daarover eind oktober/begin november 2012 
een standpunt in te nemen en dit zo mogelijke voor het einde van het jaar aan de raad voor te 
leggen.

Vraag
Wat is de huidige stand van zaken? Gaat de aanleg nu echt van start en is in de begroting 
rekening gehouden met inkomsten uit het Groene Schip?
Antwoord
De strikte voorwaarden houden verband met wens om in voldoende mate financieel 
gecompenseerd te worden (de desinvesteringskosten van het noordelijk deel moeten worden 
gecompenseerd). Inmiddels hebben wij de betrokken partijen over dit standpunt geïnformeerd.
In september is de stort van AVI-slakken op het noordelijk deel van het Groene Schip van start 
gegaan.
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Vraag
Is het college bereid te onderzoeken of (eventueel in samenwerking met het recreatieschap 
Spaarnwoude) hier mogelijkheden liggen voor een agrarische Zorgboerderij?
Antwoord
Reeds bij het herinrichtingsplan van de Houtrakpolder is  rekening gehouden met een dergelijke 
functie. Agrarische bedrijvigheid als hoofdfunctie zal niet meer plaatsvinden in de Houtrakpolder.

Vraag
Kan het college ons informeren wanneer er ook daadwerkelijk activiteiten gaan plaatsvinden 
rondom de vestiging van een outlet center en een supermarkt op het overige terrein
Antwoord
De burgemeester zal in zijn nieuwjaarstoespraak ingaan op deze kwestie.

Vraag
Op welke wijze denkt het college deze adviezen van de Rekenkamercommissie in de praktijk te  
brengen.
Antwoord
Als wij gaan onderhandelen met externe partijen in het kader van een te realiseren plan zullen 
wij de adviezen van de rekenkamercommissie ter harte nemen. De thans lopende discussie met 
Thunnissen is, het zei nogmaals gezegd, een voorlopige en heeft dus nog niet de fase van een 
plan bereikt.

Vraag
Wat is de stand van zaken Penningsveer?
Antwoord
B&W ziet mogelijkheden om de toegang via Penningsveer naar het groengebied te verbeteren 
door de huidige wat rommelige situatie aan te passen. Overleg met de provincie levert op dat 
men akkoord wil gaan met enige woningbouw (15-20 woningen) in het onderhavige gebied mits 
de bestaande bedrijfsbebouwing en gebruik kan worden verplaatst danwel beëindigd. Via een 
beeldkwaliteitsplan dat nu met subsidie van de provincie wordt gemaakt van het gebied zuidelijk 
van het fort tot en met ten noorden van de werf Renouttic zou een dergelijke operatie mogelijk 
zijn. Overleg vindt plaats/heeft plaatsgevonden met een aantal geïnteresseerde ontwikkelaars, 
de gevestigde bedrijven en de provincie. De verwachting is dat het beeldkwaliteitsplan nog dit 
jaar aan de gemeente wordt aangeboden.

Vraag
Verbindt u niet in een vroeg stadium aan gladde onderhandelaars van ontwikkelaars! Wij zijn  
niet voor een vroegtijdige intentieovereenkomst met maar een ontwikkelaar (sectorpark en 
Nijestraat). Juist op dit punt maakte onze gemeente eerder naar onze mening hele erge fouten!
De PvdA beschouwt een exploitatie-overeenkomst als een zodanig relevant document dat 
volledige transparantie naar de burgers en volledige bespreking in de raad nodig is.
Antwoord
Het college neemt uw raad ter harte  en zal hierover open communicatie met uw raad houden. 
Wij zullen vroegtijdig geen enkele intentieovereenkomst aangaan.
Ten aanzien van de behandelwijze van een exploitatie-overeenkomst delen wij uw standpunt.

Vraag
Stilliggende projecten
De komende jaren is er een piek van diverse ontwikkelingen en projecten. Is het college van 
mening dat de daarbij behorende werkzaamheden door de ambtelijke organisatie kunnen 
worden verwezenlijkt?
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Antwoord
Het college meent dat de werkdruk bij bepaalde onderdelen van de afdeling Ruimte 
onaanvaardbaar hoog is, zelfs na prioriteitstelling. Wij zoeken momenteel naar oplossingen 
buiten de gemeente (inhuur van derden voor zover wij ons dat kunnen veroorloven; overleg met 
buurgemeenten over collegiale poolvorming, andersoortige intergemeentelijke samenwerking). 
Wij beschouwen ‘de personele kwestie’ als zeer urgent doch op korte termijn slecht oplosbaar 
met extra (financiële) middelen.

Vraag
Projectenlijst verder uitwerken en completeren.
Antwoord
Het college zal voor het einde van het jaar een bijgewerkte projectenlijst aan de raad 
presenteren.
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PROGRAMMA 9                                                               ALGEMENE DEKKINGSMIDDELEN  

Meerdere fracties wijzen op de financieel moeilijke tijden waarin – zo veel is zeker – er in de 
toekomst minder aan algemene uitkering uit het gemeentefonds zal worden verkregen.
De septembercirculaire wordt momenteel doorgerekend en de effecten zullen binnenkort bij de 
commissie Raadsvoorbereiding in beeld worden gebracht.
Waren er de afgelopen jaren en ook in 2013 nog incidentele meevallers die de exploitatie 
opvrolijkten, in de komende jaren zullen deze ontbreken. Het wegvallen van deze incidentele 
inkomsten en de forse gedane- en voorgenomen investeringen leiden naast de lagere algemene 
uitkering tot de noodzaak om te bezuinigen zoals in deze Programmabegroting aangegeven.
Verder gaat de voorgenomen decentralisatie van taken van andere overheden naar de 
gemeenten  gepaard met moeilijk haalbare efficiencykortingen.

Wij zijn verheugd dat het budgetbeheer werkt want beheersing van de financiën wordt de 
komende jaren heel belangrijk.
Daarbij zal de afwikkeling van tal van projecten mede bepalen hoe lang de financiële polsstok 
voor de komende jaren zal zijn. Naast het Polanenpark, het winkelcentrum Spaarndam, de 
woningbouw op de Teding van Berkhoutweg, het realiseren van plannen 
Amsterdamsestraatweg – Oranje Nassaulaan zal de verkoop van de woningen van 
Haarlemmerstraatweg 49 en / of Dr. Baumannplein 31 een rol spelen. Ook het dossier 
Schipholgedupeerden wordt komend jaar afgewikkeld terwijl binnenkort ook duidelijkheid zal 
ontstaan over de landschapsheuvel en het veerpontplein. De woningbouw in SpaarneBuiten is 
niet zozeer een risico maar kan voor de gemeente opbrengsten genereren in het kader van de 
algemene uitkering en de OZB.

Van een rampenplan om tegenvallers op te vangen (vraag CDA) is geen sprake. Of we zouden 
de algemene reserve als zodanig moeten bestempelen. 
D66 vraagt naar de trendbreuk in de B.N.G. dividenden. Deze wordt veroorzaakt door de (door 
het rijk) verplichte winstuitkeringen die het vermogen van de bank hebben doen verminderen.
De inkomsten uit een reclamezuil betreffen een tweetal masten nabij de A9.
De insteek van deze fractie dat projecten alleen doorgaan wanneer de gemeente er niet aan 
hoeft bij hoeft te dragen is in principe juist maar wellicht toch in uitzonderingsgevallen te strikt. 
De raad heeft het budgetrecht en derhalve altijd het laatste woord in deze.

D66 vraagt zich af of er geleerd is van eerdere bezuinigingsronden. Uiteraard is dit het geval.
Als gemeente wordt een lijn uitgezet naar de toekomst waarbij keuzes worden aangegeven 
maar niet in alle gevallen keiharde bedragen. Wij kunnen inzetten op bezuinigingen bij 
gemeenschappelijke regelingen maar dat lukt alleen wanneer meerdere gemeenten hierbij 
aansluiten.
Ook de genoemde bezuinigingen voor 2014 staan enerzijds niet keihard vast en zullen nog 
tegen het licht worden gehouden in een kosten / batenafweging. Anderzijds zullen deze ook 
weer niet te lichtvaardig worden verlaten want dat zou betekenen dat de bezuiniging weer elders 
zal moeten worden gevonden.  

GroenLinks vraagt naar de door de gemeente geheven precariorechten van Liander.  Deze 
belasting ad €. 150.000 zal in onze naam worden geheven door Gemeentebelastingen 
Kennemerland Zuid. 
Er is echter reparatiewetgeving op komst en Liander heeft pro forma al bezwaar gemaakt tegen 
deze heffing en afgewacht moet worden of en voor hoe lang deze aanslag staande kan worden 
gehouden.  
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Onze bijdrage aan Gemeentebelastingen Kennemerland Zuid bedraagt inderdaad €. 140.000. 
Deze wordt betaald voor de heffing en inning van alle gemeentelijke belastingen (inclusief 
afwikkeling van bezwaren, kwijtscheldingsverzoeken en dwanginvordering). Ook de controles 
hondenbelasting en reclamebelasting worden door deze instantie uitgevoerd.
Wanneer wij deze taken zouden terugnemen zou dit minimaal tegen dezelfde kosten dienen te 
gebeuren terwijl de kwetsbaarheid van dit organisatieonderdeel vanwege de vele fatale 
termijnen sterk zou toenemen. De bijdrage bedraagt beduidend minder dan 10% van de totale 
jaarlijkse belastingopbrengsten. 

Een verhoging van de OZB met 1% zou een inkomst genereren voor de gemeente 
Haarlemmerliede en Spaarnwoude van €. 13.000 (afgerond). 
Bij de leges mogen de tarieven maximaal kostendekkend zijn. Voor een aantal legesonderdelen 
is dit al het geval, voor andere nog niet (leges evenementen).
De stelling van de PvdA om alleen de mogelijkheid van gratis huwen open te stellen na een 
adequate vermogenstoets zouden wij willen onderschrijven. Echter, de wetgever heeft deze 
mogelijkheid verplicht gesteld onafhankelijk van het inkomen van het bruidspaar.
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Verslag onderzoek door de technische Commissie van de Programmabegroting 2013 
d.d. 18 september 2012.

Aanwezig:
CDA: de heer H.J.M. Koelman
D66: de heer H. van Dijk
PvdA: de heer M. Tjallema
VVD: de heren B.A. Graal en H. Werner
Ambtelijk: F.L. van Elst, hoofd afdeling middelen

Doel van technische commissie is dat het een ieder duidelijk is wat er inde 
Programmabegroting 2013 staat. Wat de bestuurders er vervolgens van vinden is vanavond niet 
aan de orde. Dat kan in de commissie Raadsvoorbereiding naar voren worden gebracht en 
uiteraard in de algemene beschouwingen c.q. bij de behandeling van de begroting 2013 in de 
gemeenteraad. 
Om aan te geven dat er geen enkel politiek karakter aan de avond zit is de portefeuillehouder 
niet aanwezig en worden de – uitsluitend technische - vragen ambtelijk beantwoord.
Afgesproken wordt dat er een beknopt verslag wordt gemaakt van het besprokene.

Wetenswaardigheden Programmabegroting 2012:
De heer van Elst opent de vergadering als volgt:

- er is een sluitende exploitatie voor 2012;
- er is een sluitende exploitatie voor de jaren 2013 tot en met 2015 maar daar was wel een 

forse bezuinigingsoperatie voor nodig (zie bladzijde 105 van de Programmabegroting)
- de bezuinigingen betreffen voor een groot deel de ambtelijke organisatie;
- behalve een optimaliseren van de opbrengst leges wordt voorgesteld om de 

belastingtarieven niet extra te verhogen maar te beperken tot 1% voor de OZB, 2% voor 
de overige belastingen m.u.v. de rioolheffing o.b.v. het GRP (zie bladzijde 6). 

- De begroting is in ontwerp kenbaar gemaakt aan de provincie, uiteraard onder 
toevoeging van de mededeling dat de raad zich hier nog over moet uitspreken. 

1. Vraag van Deloitte Accountants m.b.t. de behoefte aan een pre audit in het kader van de   
controle van de jaarrekening 2012:

De interim – controle m.b.t. de exploitatie 2012 start in week 45. Dit ter voorbereiding van de 
jaarrekeningcontrole 2012. Deloitte verzoekt de technische commissie om aan te geven of zij 
een zogenaamde pre audit commissie op prijs stelt. Bij een pre audit kan opdracht worden 
gegeven om bepaalde onderdelen van de exploitatie extra aandacht te geven.  
De commissie vindt het vooralsnog niet noodzakelijk een pre audit bijeenkomst te 
houden en overleg met de accountant ter toelichting van het controlerapport 2012 lijkt 
een logischer moment. De heer Werner meent dat de commissie zich moet realiseren dat 
extra opdrachten ook extra kosten zal betekenen. Afgesproken wordt dat de 
raadsopdracht nog even ter kennisname wordt voorgelegd aan de commissie 
Raadsvoorbereiding. Deze commissie kan dan eventueel nog anders besluiten en ook – 
los van een bijeenkomst – eventueel aanvullende aandachtsgebieden aandragen.

2. Schriftelijke vragen van de heer Koelman (CDA):   
Programma Algemeen Bestuur
Uit de reserve pensioenen en uitkeringen ex – wethouders wordt een bedrag van €. 20.000 
onttrokken ter dekking van de kosten van gepensioneerde ex – wethouders.
Welke bedragen worden aan deze reserve toegevoegd. De huidige wethouders bouwen ook 
rechten op en deze kosten mogen niet naar de toekomst verschoven worden.
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Het college heeft opdracht gegeven om alle Appa rechten van zowel de wethouders als de 
burgemeester in beeld te brengen. Op dit moment is, ook vanwege de gewijzigde regels 
op dit punt, niet aan te geven of de gevormde reserve al dan niet toereikend is. Met de 
uitname zijn de rechten afgekocht van 1 ex – wethouder (door storting in een al 
bestaande pensioenvoorziening).
RAET zal in oktober aantaande uitsluitsel geven over de hoogte van alle bestaande 
rechten.
 
Programma Cultuur en recreatie
Reserve Van Hoogdalem Cultuurfonds.
Op bladzijde 30 staat dat met ingang van 2012 de donatie is teruggebracht tot €. 2.500. Dit is in 
tegenstelling tot hetgeen staat op bladzijde 31 en pagina 103.
De tekst op de bladzijden 31 en 103 dient nog te worden aangepast aan de door de 
gemeenteraad opgelegde bezuinigingsopdracht op dit punt. In de exploitatie (en dus) 
jaarrekeningen 2012 en 2013 wordt rekening gehouden met een storting in deze reserve 
van jaarlijks €. 2.500.

Programma Ruimtelijke Ordening en huisvesting
Voor het beheer en onderhoud van het deel boven de N200 heeft Rijkswaterstaat eenmalig een 
bijdrage van €. 400.000 voor eeuwig durende afkoop van onderhoudskosten gedurende 50 jaar 
verstrekt. Is dit nu eenmalig of geldt dit voor een periode van 50 jaar?
De combinatie van de gekozen bewoordingen “eeuwigdurend” en “gedurende 50 jaar” is 
inderdaad niet gelukkig. Bedoeld is te zeggen dat RWS een eenmalige vergoeding aan de 
gemeente betaalt, waarmee de RWS – verplichtingen voor het beheer en onderhoud van 
de verhoogde voetgangersverbinding tussen de Haarlemmerstraatweg en het P&R terrein 
over de N200 zijn afgekocht. Het genoemde bedrag is voldoende om het beheer en 
onderhoud van dit deel van de verbinding gedurende 50 jaar te bekostigen. Mocht de 
verbinding langer in stand blijven, dan komen de beheers- en onderhoudskosten vanaf 
dat moment voor kosten van de gemeente. 

Bij de opmerkelijke financiële consequenties staat:
De baten voor de bouwgrondexploitatie nemen af omdat in 2012 rekening is gehouden met een 
opbrengst verkoop landschapsheuvel van €. 300.000 (na wijziging).
Eerst was sprake van een bedrag van €. 600.000. Hoe zit dat nu precies? Hetzelfde geldt 
overigens voor het Pontplein bij Butterhuizen.
In de begroting 2012 was inderdaad rekening gehouden met een opbrengst overname 
landschapsheuvel van 6 ton. Bij de Kadernota 2013, tevens 1e managementrapportage 
2012 werd de opbrengst door de gemeenteraad afgeraamd tot 3 ton. 
Overigens lopen de besprekingen rond zowel de landschapsheuvel als het pontplein 
Butterhuizen nog. Vooralsnog lijken deze ramingen haalbaar.

Afvalstoffenheffing.
In hoeverre wordt gecontroleerd of er daadwerkelijk sprake is van een 
eenpersoonshuishouding?
Voor de belastingheffing is de Gemeentelijke Basis Administratie (GBA) leidend. Jaarlijks 
vormen de gegevens uit het GBA de basis voor de belastingaanslagen. Afwijken van het 
GBA legt volgens constante jurisprudentie een zware bewijsplicht bij de gemeente.

Blad 62 2e zin loopt niet
De zin moet zijn: Geconstateerd werd dat er, op een enkele uitzondering na, geen tarieven 
werden geheven, die de kosten overstijgen (vervalt: geen sprake). 
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Blad 75 en 76
Ontbreekt: De Stompe Toren, gebouw en terrein zijn eigendom van de gemeente. 
Toevoeging van de tekst wordt overgenomen.

Blad 82 Aandelenkapitaal Polanenpark / Rottepolderpark
Is dit hetzelfde, staat het tweemaal vermeld? De naam is gewijzigd!
Inderdaad is de nieuwe tekst ingevoegd, maar is oude tekst niet verwijderd. De 
tenaamstelling “Rottepolderpark” is inderdaad gewijzigd in “Polanenpark”.

Blad 86 Personeelslasten voormalig wethouders
2012 27.000 en 2013 24.000
Waar zit de verlaging in?
Vanwege pensionering van 1 van de ex – wethouders (pensioen is lager t.o.v. 
wachtgelduitkering) zijn de kosten enigszins afgenomen.

Blad 100 Gronden Schipholgedupeerden
Wanneer wordt deze zaak nu eindelijk eens afgewikkeld?
De algehele financiële afwikkeling staat gepland voor ultimo 2012. Dat de afwikkeling zo 
traag verloopt heeft te maken met de vele betrokken partijen en de weerbarstige materie. 

Blad. 104 Betroggen moet zijn Betroffen.
Opmerking is juist. 

3. Mondelinge behandeling Programmabegroting 2013:   
De heer Werner leidt de bespreking zodat het hoofd middelen zich kan richten op de mondelinge 
beantwoording en eventuele verslaglegging.

Nota van aanbieding
De heer van Dijk is vorig jaar aanwezig geweest bij de bespreking van de begroting 2012 met de 
Gedeputeerde en vanuit de provincie werden toen vraagtekens gezet bij de incidentele 
inkomsten zoals die ook dit jaar zijn opgenomen in de begroting zoals de verkoop van de 
ondergrond van de brandweerkazerne. 
De heer van Elst verwacht dat de provincie dit geluid zal herhalen in 2013. Er wordt 
volledig in lijn met het Besluit Begroting en Verantwoording gehandeld. Zonder deze 
incidentele inkomsten zou de raad moeten besluiten tot aanvullende bezuinigingen en / of 
hogere inkomsten door b.v. belastingverhogingen.

De heer Graal wijst op en ander item bij de bespreking ten provinciehuize. We storten in 2013 
eenmalig geen gelden in het wegenfonds.  Kunnen we wel onderhoudsuitgaven doen?
De heer van Elst antwoord dat er momenteel wordt gewerkt aan een wegenbeheersplan 
dat in de loop van 2013 aan de raad zal worden voorgelegd. Dan is bekend welke 
onderhoudswerkzaamheden de komende jaren aan de orde zullen komen en wat dit zal 
gaan kosten. De raad kan dan het tempo en de financiële bijwerking bepalen. In tijden van 
voorspoed is er veel gereserveerd. Nu wordt de tering naar de nering gezet. Overigens 
zijn er normaal onderhoudskosten geraamd die ten laste worden gebracht van het 
wegenfonds (waardoor we inderdaad interen). Daarnaast zijn er op het investeringsplan 
t.b.v. de wegen flinke bedragen geraamd om SpaarneBuiten te ontsluiten.
Tenslotte is er nog de wet Hof (Wet houdbaarheid overheidsfinanciën). Wanneer deze wet 
doorgaat zouden gemeenten belast worden met een boete wanneer zij meer uitgaven 
doen boven de 3% norm. Daarbij zou beschikken over reserves ook meetellen en dat zou 
veel gemeenten wel eens kunnen verplichten tot een investeringsstop. 
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De heer Werner informeer naar de stand van de algemene uitkering. Is al rekening gehouden 
met de tijdens Prinsjesdag nieuw aangekondigde bezuinigingen?
De algemene uitkering is geraamd op basis van de (voor de gemeenten minder gunstige) 
junicirculaire. Zeer recent is de septembercirculaire uitgebracht door BiZa en hiermee 
kon nog geen rekening worden gehouden.

De heer van Dijk informeert of er al een vervangende kandidaat is voor de door RIJK gehuurde 
ruimten. De heer Werner raadt aan de deelname aan RIJK pro forma op te zeggen. 
Er is nog geen kandidaat voor deze ruimten. 

De heer Graal wijst op het feit dat storting in de reserve automatisering is afgenomen van 
€. 20.000 naar €. 10.000. Niet op alle plaatsen in de begroting is dit juist aangepast.
De heer Tjallema informeert welk bedrag wordt besteed aan onderhoud van de openbare 
veelrichting. 
Voor 2013 is €. 46.000 geraamd op dit onderdeel. 

De heer Tjallema constateert een afname van de kosten van leerlingvervoer. Is dat gevolg van 
een nieuwe aanbesteding?
Dit heeft niet te maken met een aanbesteding. De regels zijn voor 2013 stringenter 
toegepast. Dat heeft tot een aantal bezwaren en gesprekken geleid maar de geraamde 
besparing is inmiddels gerealiseerd.

De heer van Dijk informeert naar de leningen van de tennisclub en de hockeyclub. Worden er 
nog extra gelden verstrekt aan de Hockeyclub?
Door de gemeenteraad is een lening van €. 90.000 tegen 4% verstrekt aan de 
Tennisvereniging. 
Dit raadsbesluit is conform uitgevoerd en per saldo heeft dat geen gevolgen voor de 
gemeentelijke exploitatie (kosten en opbrengsten gelijk).
De raad besloot ook tot het verstrekken van een 2 -tal leningen aan de Hockeyclub.
Momenteel worden besprekingen gevoerd om de ondergrond van het veld beschikbaar te 
krijgen van het Recreatieschap. De gemeente ondersteunt de vereniging hierbij, echter 
niet in financiële zin. Wanneer dit geregeld is kan ook dit raadsbesluit uitgevoerd worden.
Daarbij zal de vereniging de geldlening in gedeelten via te overleggen nota’s worden 
uitbetaald en ook bij de aanbesteding zal de gemeente een vinger aan de pols houden. Dit 
beperkt het gemeentelijk risico maar is ook in het (financieel) voordeel van de vereniging. 

De heer van Dijk informeert naar de inkomsten rond de landschapsheuvel en het Groene Schip. 
Voor de overname van de landschapsheuvel werd in de begroting 2012 €. 600.000 aan 
inkomst opgenomen. Nadien werd dat teruggebracht tot €. 300.000 bij de 1e Marap 2012. 
De besprekingen hierover lopen nog.
Voor het Groene Schip is ingaande 2012 een jaarlijkse bijdrage opgenomen van €. 67.000 
per jaar. Hierop is inmiddels een voorschot van €. 40.000 ontvangen.  

De heer Graal informeert naar de bijdrage Niet gesprongen explosieven (NGE). Werd hiervoor 
niet beduidend meer ontvangen?
Deze bijdrage wordt in 2 jaartermijn ontvangen. Het eerste deel in 2012 en het tweede (nu 
geraamde) deel in 2013.  

De heer van Dijk zou graag een duidelijker omschrijving zien van de algemene reserve vrij 
besteedbaar en niet – vrij besteedbaar.
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Door diverse leden van de commissie wordt een verduidelijking gevraagd van de voorgenomen 
bezuinigingen.
De lijst op bladzijde 105 laat een aantal bezuinigingen zien voor 2013 (93.000).
De bezuinigingen op de organisatie zijn voorzien per 2014. Er zijn extra 
belastingverhogingen t.o.v. de Kadernota 2012.

De heer van Dijk vraagt zich wanneer de Schiphol woningen worden afgerekend (en verdwijnen 
“uit de boeken”).
De overdracht van de ondergrond is voorzien eind 2012 en vooralsnog wordt 
aangenomen dat de boekwaarden worden goedgemaakt en er dus geen nadelige 
financiële gevolgen resteren.   

4. Schriftelijke vragen van de heer G.M.M. Wehkamp (GroenLinks)  

Pg. 3 tot en met 7:
Er kan voor wat betreft de risico’s worden toegevoegd, dat de omzet van de gemeente in 
verband met de Transitie AWBZ flink gaat stijgen vanaf 2014 en dat het financiële risico voor de 
gemeente is. Momenteel wordt er per AWBZ – client in de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude 20% meer uitgegeven dan bij de gemeente Haarlem het geval is. In de toekomst 
kan dit mee en tegenvallen, omdat het in onze gemeente om kleine aantallen gaat. Als een dure 
klant afvalt kan er zomaar een overschot ontstaan.
Wij onderschrijven uw conclusies dat de Transitie AWBZ een financieel risico voor 
gemeenten is en dat dit in de praktijk per individuele gemeente kan – mee of tegenvallen. 
Verder wachten wij nadere berichtgeving vanuit de Intergemeentelijke Afdeling Sociale 
Zaken af. 

Pag. 25 Onderwijs
Halfweg: Er is in juni j.l. een advies uitgebracht. Is er nog een standpunt van de gemeente over 
dit advies ingepland?
Ons college staat open voor nieuwe vormen van samenwerking rond b.v. leerplicht en het 
RMC (Bureau Regionaal Meld – en Coördinatiefunctie). Dit is echter nog onderwerp van 
nader overleg met de regiogemeenten dat in het najaar 2012 zal plaatsvinden.

Pag 37 Sociale voorzieningen
Eerste alinea: De gedachte over de eigen bijdrage spoort niet met de rechterlijke uitspraak van 
december j.l. dat dit niet mag. Eigen bijdragen naar inkomen mag. Het is niet toegestaan te 
bepalen, dat iemand boven een maximum inkomen alles zelf moet betalen.
In het verhaal mis ik een passage over de verwijsindex voor jeugdigen. Sinds vorig jaar is de 
gemeente daar verantwoordelijk voor.
Beleidsevaluatie en voornemens en evt. kosten mis ik in deze begroting.
De IASZ gemeenten beraden zich gezamenlijk over een eigen bijdrage bij de uitvoering 
van de WMO omdat in toenemende mate participatie en eigen verantwoordelijkheid 
uitgangspunten zijn. Uiteraard zullen wij daarbij de wettelijke regels en gerechtelijke 
uitspraken (jurisprudentie) respecteren.  

Blz. 49 programma 8
Er wordt gesproken over 4 liften. De kosten van onderhoud van slechts 3 liften worden 
verantwoord.
Er komen in totaal 4 liften nabij het station. Daarvan zijn er 2 op de perrons die zullen 
worden onderhouden door Prorail. Het onderhoud van de andere 2 liften (zuidzijde N200 
bekostigd door de provincie NH en de  Stichting Leefbaarheid Schiphol) en bij het P+R 
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terrein (bekostigd door de Stichting Leefbaarheid Schiphol) komen voor rekening van de 
gemeente.
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VRAGEN VVD n.a.v. behandeling begroting 2013 in de commissie Raadsvoorbereiding 
d.d. 2 oktober 2012.

blz. 3 derde alinea.
Er wordt gesuggereerd dat de OZB voor honderden koopwoningen in SpaarneBuiten 
door structurele landelijke ontwikkelingen pas jaren later geint kunnen worden. Volgens 
ons heeft dit te maken met de uitspraak van de Raad van State.....
Deze conclusie is geheel juist.

blz. 6 vijfde alinea, Belastingbeleid, 7de zin.
- zullen de tarieven conform consequent beleid aangepast worden om de waardedaling te 
compenseren. "Aangepast" betekent hier dus "verhoogd"?
Gedurende een reeks van jaren werden de tarieven jaarlijks neerwaarts aangepast om de 
waardestijging van de woningen en niet – woningen te elimineren en de belastingdruk slechts te 
verzwaren met de door de gemeenteraad vastgestelde reële tariefsverhoging. Sinds 2012 is de 
trend dat de economische waarden jaarlijks alleen maar stegen doorbroken en is sprake van 
een waardedaling. Dezelfde handelswijze wordt thans consequent gevolgd en dit leidt dus wel 
tot een stijging van de tarieven maar niet tot een stijging van de belastingdruk.
 
blz. 14 bovenste en onderste alinea.
Er wordt gesproken over een mogelijk partiele deelname aan RIJK als alternatief en een 
bescheiden inkomst uit huuropbrengst vanaf 2014 (was is de verwachte opbrengst?). Het 
mogelijk verhuren heeft voor ons geen prioriteit want dit is geen kerntaak van onze 
gemeente bestuur en hebben wij deze ruimte wellicht wel nodig bij bestuurlijke 
samenwerking met andere gemeente. Recent zijn er afspraken gemaakt over het 
inzichtelijk maken van de kosten/baten van stichting RIJK voor onze gemeente. Wanneer 
komt dit voorstel naar de Raad?
De huisvestingsovereenkomst werd, na een inschrijfprocedure waaruit de gemeente Heemstede 
als goedkoopste aanbieder naar voren kwam, door de Stichting RIJK opgezegd per 1 april 2013. 
Wij zijn thans in overleg met de Stichting en de nieuwe gastgemeente over de verhuizing en de 
overdracht van administraties.
Duidelijk is in ieder geval dat de vergoeding ad €. 35.000 per jaar voor huisvesting en het voeren 
van de diverse administraties, weg zal vallen.
Een andere zaak is onze deelname aan de Stichting RIJK. Wij willen diensten afnemen tot een 
bedrag van maximaal €. 20.000 (in plaats van €. 35.000 in 2012) omdat wij onze financiële 
bijdrage aan gezamenlijke trajecten te hoog vinden.
In goed overleg met de Stichting hebben wij de deelname overeenkomst  pro forma opgezegd 
per 1 april 2013. Dat diende namelijk te gebeuren voor 1 oktober 2012.
Ons College is in gesprek met de Stichting RIJK en de gemeente Heemstede om te bezien hoe 
dit verder ingevuld kan worden. Wij zullen de gemeenteraad de uiteindelijke oplossing ter 
accordering voorleggen.

blz. 20 derde alinea
Wanneer komt het wegenbeheersplan eindelijk eens van de grond? 
Dit zal naar verwachting ultimo 2012 ter vaststelling aan de gemeenteraad worden voorgelegd.
 
blz. 20 negende alinea
Dringend verzoek om het voetpad nabij Franciscusschool zo snel mogelijk te realiseren. 
Er ontstaan vaak gevaarlijke situaties daar.
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Ik hoop dat van uitstel geen afstel komt.
Zoals in de begroting aangegeven beoordelen we aan het eind van 2012 of we nog over 
voldoende middelen beschikken om het gevraagde voetpad ter plaatse aan te leggen. We willen 
de door de raad vastgestelde begroting niet overschrijden. In geval er in 2012 onvoldoende 
kredietruimte beschikbaar blijkt zal de aanleg van het betreffende voetpad primo 2013 
plaatsvinden.

blz. 26 vierde alinea. Opmerkelijke financiele consequenties.
Waarom verwacht men een besparing van 15.000 euro op leerlingenvervoer terwijl op 
pag. 25 derde alinea blijkt dat het enige verschil is dat de aanvrager een volledig ingevuld 
formulier moet insturen ipv een verkorte aanvraag?
Door een stringenter toepassing van de bestaande voorschriften is een afname van de kosten 
bewerkstelligd.
 
blz. 21 
Betaald parkeren bij het Station Halfweg Zwanenburg: is de geraamde opbrengst reeel en 
heeft het instellen van betaald parkeren geen negatieve consequenties voor de 
omgeving? Maw. gaan auto's hierdoor uitwijken naar elders? 
 De discussie hierover zal nog met uw raad worden gevoerd. Om een sluitende 
meerjarenbegroting te verkrijgen was het noodzakelijk om voor de toekomst te komen tot 
afname van uitgaven (bezuinigingen) of toename van inkomsten.
Duidelijk is in ieder geval dat er rond het station een vorm van parkeerregulering zal moeten 
plaatsvinden.
 
blz. 25
Huisvesting Sint Jozefschool: is deze investering per direct noodzakelijk? kan er worden 
gewacht tot meer duidelijk is over de visie op de scholen in Halfweg? 
Het betreft noodzakelijk onderhoud dat naar de mening van Bouw – en woningtoezicht niet 
uitgesteld kan worden. Volgens de wet op het basisonderwijs dienen voor onderhoud met die 
kwalificaties middelen te worden vrijgemaakt. 

blz. 32
De bijdrage van het recreatieschap is naar beneden bijgesteld. Waarom is dit en op welke 
hoogte ligt het nu?
Dit betreft niet alleen de bijdrage van het recreatieschap maar ook de leges van de 
organisatoren van evenementen.
Van het recreatieschap wordt thans een bijdrage gevraagd van €.  0,50 per extra bezoeker.
Door de voorzitter van ons College wordt een verdere verhoging bespleit bij het schap.
De leges  voor het houden van grote (commerciële) evenementen zijn ingaande 2012 sterk 
verhoogd.

blz. 48
Bestemmingsplannen: graag zien wij dat er voor 2013 en globale planning wordt 
opgesteld  voor de raad waarin de planning van de actualisering van de 
bestemmingsplannen in het kader van de structuurvisie is aangegeven. 
Wij zullen de raad deze globale planning zo spoedig mogelijk aanbieden, uiterlijk in december 
2012.
 
blz. 49
Sectorpark: actieplan vast te stellen in september 2012? Is dit al gedaan? Zo ja, kan het 
college de raad hierover informeren? 
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Sinds medio september 2012 is ons college opnieuw in gesprek geraakt met Thunissen 
ontwikkeling BV. Thunissen wil in het betreffende gebied tezamen met de gemeente op basis 
van een publiek – private samenwerkingsrelatie een woningbouwproject van de grond doen 
komen. Op dit moment verkeren we in de fase dat we onze stedebouwkundige visie op het 
betreffende gebied ontwikkelen, dat we de rollen, posities, voordelen en risico’s ten aanzien van 
de door Thunissen voorgestelde samenwerkingsvorm helder proberen te krijgen en zekerheid 
proberen te verkrijgen over de beoogde kwaliteit van het plan en de uitvoering daarvan. We zijn 
met Rijnland in gesprek over mogelijke watercompensatie, over de moeras / netzone aan 
zijkanaal F en de gevolgen voor de afvoercapaciteit van dit kanaal. Nadat dit duidelijk is 
geworden zullen we de gemeenteraad een voorstel toesturen.  

blz. 49
Winkelcentrum Spaarndam: hoe denkt het college de voortgang te kunnen stimuleren? 
Wij zien op dit moment geen mogelijkheden om m.b.t. het Polderman terrein de 
projectontwikkelaar te stimuleren tot verdere concrete actie te komen.

blz. 50
Opbrengsten landschapsheuvel €300.000: is dit nog wel aanvaardbaar (verstandig?), 
brengt een overdracht niet te veel risico's met zich mee voor een beperkt bedrag, het is 
inmiddels gehalveerd! 
Wij menen dat de overdracht van bedoelde landschapsheuvel voor een dergelijke beperkte 
hoeveelheid geld waarschijnlijk teveel (milieu-)risico’s oplevert. Daarom hebben wij onlangs in 
de Stuurgroep SpaarneBuiten het volgende standpunt geformuleerd:
wij achten het risico van (milieu)kosten te hoog om de aangeboden som van €. 300.000 
acceptabel te vinden.  De onderhandelingen worden voortgezet.

Algemeen
Recent heeft de raad een motie aangenomen over de stedenband. Ik zie niets meer over 
de stedenband in de begroting staat. Is dit juist? Kan hieruit geconcludeerd worden dat 
de kosten van de stedenband volledig door derden worden gedragen? 
 In 2013 is €. 6.000 geraamd voor de jumelage (Lanckorona en Saxilby). Daarnaast is het 
mogelijk dat de voetbalvereniging om een subsidiebijdrage verzoekt in dit kader. 

Reeds eerder heeft de burgemeester in zijn nieuwjaarstoespraak uitspraken gedaan over 
het Outletcenter op Sugarcity. Naar nu blijkt dient het bestemmingsplan te worden 
aangepast om dit te realiseren. Kan het college meer inzicht geven in de wensen van de 
exploitant en de huidige projectstatus? 
Op dit moment zijn de onderhandelingen met Cobraspan nog gaande. Nadat daarover 
overeenstemming is bereikt zullen besprekingen volgen (inclusief vergunningaanvragen) voor de 
inrichting van het totale gebied. De alsdan in te dienen aanvraag om een omgevingsvergunning 
wordt beoordeeld binnen de kaders van het bestemmingsplan.

De begroting 2013 en verder bestaat voor een klein gedeelte uit incidentele baten, hoe is 
uw inschatting dat de provincie deze (meer)jaren begroting zal beoordelen, acht u de 
kans op preventief toezicht aanwezig?
In 2013 zijn inderdaad een tweetal incidentele baten opgenomen, namelijk de vervreemding van 
de ondergrond van de brandweerkazerne en de terugontvangst BTW op de kosten van de 
riolering. In de jaren 2014 – 2016 is geen sprake van incidentele baten.
De vraag over preventief toezicht is aan de provincie. Vooralsnog zijn er geen signalen in die 
richting. 
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Het zoeken naar stallingsruimte voor de afdeling Ruimte loopt nu al jaren. Met het 
plannen van de nieuwbouw van het Raadhuis wist u dit al, wacht u op volledige 
outsourcing zodat u niets meer hoeft te doen?
Inmiddels is vastgesteld dat er meerdere alternatieven zijn om aan de ruimtebehoefte van de 
buitendienst (voor de stalling van machines en goederen) tegemoet te komen. Vooralsnog wordt 
het gebruik van de stallingruimte aan de Teding van Berkhoutweg uiteraard voortgezet om 
dubbele kosten te voorkomen. Mochten de plannen rond het Sectorpark in een 
stroomversnelling komen dan kunnen we ten aanzien van de stallingruimte snel schakelen. 
Er is geen enkele relatie naar volledige outsourcing. 
 
Op onderdelen zal ons college nog nader reageren bij de beantwoording van de algemene 
politieke beschouwingen.
 
Halfweg, 4 oktober 2012
Burgemeester en wethouders van Haarlemmerliede en Spaarnwoude,
H.B. Bruijn, burgemeester
B.J. Huisman, secretaris 
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AANVULLENDE TECHNISCHE VRAGEN BEGROTING 2013 DOOR VVD (RAADSLID 
GRAAL):

Algemeen:
- Volgens mij zijn de reserves “papier geld”, de bedragen die staan genoemd hebben wij 

niet daadwerkelijk op de bank e.d. Indien wij bijvoorbeeld 400.000 uitgeven vanuit een 
reserve en er 200.000 op de bank staat, zullen wij 200.000 moeten lenen. Klopt dit?

Uw redenatie klopt. Gemeenten kennen een systeem van totaalfinanciering.
Dat wil zeggen dat alle inkomsten (belastingen, reserves, algemene uitkering maar ook 
geldleningen) zijn en worden gebruikt om de uitgaven (investeringen en jaarlijkse 
uitgaven vanuit de gemeentebegroting en verstrekte geldleningen aan anderen) te 
financieren. Het verschil daartussen staat in rekening – courant. Wel is belangrijk in 
welke mate een gemeente vreemd vermogen heeft (geld van anderen dat gebruikt wordt). 
Het vreemd vermogen van de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude (aangetrokken 
geldleningen) is als “laag” te kwalificeren. 

Pagina 102
Hoe werkt de rekenmethode van de reserves (voorbeeld begroting 2013)?:
Resultaat voor bestemming + 349
Toevoeging reserve + 367
Onttrekking reserve -111
Saldo mutaties reserves = 256, dit is toch positief omdat je meer stort dan onttrekt? 
Het exploitatieresultaat exclusief de verrekeningen aan de reserves is €. 349.000
“Aan” reserves dus toegevoegd vanuit de exploitatie wordt €. 367.000
“Van” reserves dus toegevoegd uit de reserves aan de exploitatie wordt €. 111.000
Het exploitatieresultaat na reserves is derhalve €. 256.000.
Dit is positief voor de reserves maar negatief voor de exploitatie zeg maar “het 
gemeentelijke huishoudboekje”.

Pagina 113
- Ik vraag mij af of de kopteksten (jaren) wel goed genoemd staan
- Waarom wordt er bij de ambtswoning burgemeester niets meer afgeschreven in 2013?
- Horen vervanging gevelkozijnen / buitendeuren niet in bijlage 4 te staan?
- Waar is de 300.000 voor SpaarneBuiten noodzakelijk, er is toch al 600.000 + 200.000 

gereserveerd uit eerdere jaren?
De kopteksten op bladzijde 113 kloppen. Aangenomen wordt dat de bladzijden 110 tot en 
met 112 worden bedoeld. In de commissie van onderzoek is al aangegeven dat de kollen 
10 en 11 het jaar 2013 betreffen.
Er wordt conform een afspraak met de raadsaccountant niet meer afgeschreven op de 
burgemeesterswoning omdat de marktwaarde de boekwaarde ver overtreft.
De vervanging van de gevelkozijnen staan ook in bijlage 4 (de staat C). Feitelijk wordt een 
voorgenomen investering vermeld op het investeringsplan en na uitvoering hiervan wordt 
deze opgenomen in de staat C.
Volgens opgave van de betreffende afdeling zijn deze bedragen benodigd om in de 
toekomst de noodzakelijke investeringen m.b.t. SpaarneBuiten te kunnen doen.
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